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 شهدا هویت نامیرای این کشورند
محمد خزاعی سینما قاب کوچکی است برای تصویر این همه بزرگی!

بار دیگر هفتــه دفاع مقدس فرا رســید و یادمان آورد که همه مــا در هر مقام 
و رتبه ای چه رســالت و مســئولیت ســنگینی در قبال گنجینه هشت سال 
مجاهدت، ایثار و شــهادت بر دوش داریم.امروز، بیش از همیشه به بازروایی، 
بازخوانــی و تعمق در تصویر حقیقی قهرمانان تاریخ ســاز دفــاع مقدس نیاز 
داریم؛ به پیام شهیدان که مشــعل های انســانیت، غیرت و معرفت اند، برای 
خودآگاهی، صیانت و مرزبانی از حریم اخلاق و هویت، برای حراست از کرامت 
و عزت یــک ملت.تاریخ دفاع مقدس بــا رنگ و بوی مکتب عاشــورا افق های 
جدیدی را جلوی دیدگان ما قرار داده اســت درک این همه خلوص و بزرگی، 
امروز، در میان قیل و قال های بی شــمار زندگی روزمره، غبار گرفته، گم شده 
است؛ شناخت و درک قهرمانانی که برای بقای این سرزمین، برای حفظ دین، 
خانواده و آزادی، از جان شیرین گذشــتند، اوج گرفتند و تا ملکوت آسمان پر 
کشیدند- ساده نیســت.گاه، در میان غبارها، در حباب روزمرگی ها و هیاهوها 
فراموش می کنیم که شهیدان برای ما، برای حیات و غرور ملی و دینی ما و برای 
این مرز و بوم چه کرده انــد و هفته دفاع مقدس بهانه و فرصتی اســت تا یادی 
کنیم از شهدا، از غربت این روزهای شــهدا، از دلتنگی پدران و مادران شهدا، 

همسران، یادگارهای شهدا و …

یادداشت

مسکن

معاون تعاون وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی با تشــریح 
جزئیات ســاخت واحدهای نهضت ملی مســکن توســط 
تعاونی ها گفت: تعاونی ها بر اساس قیمت تمام شده مسکن 

را تحویل متقاضیان می دهند و مبنا ارزش روز نیست.
 مطابق قانون اساســی کشورمان داشــتن مسکن حق هر 
فرد و خانواده ایرانی اســت و دولت ها طبق این اصل موظف 
به تامین مسکن شــده اند. در اصل ۳۱ قانون اساسی دولت 
موظف اســت با رعایت اولویت برای کسانی که نیازمندترند 
به ویژه کارگران و روستانشــینان زمینه اجرای این اصل را 

فراهم کند.
بر اساس اعلام مسئولان وزارت تعاون در طرح نهضت ملی 
مسکن، ۴۰۰ هزار واحد مسکونی در قالب تعاونی ها ساخته 

خواهد شد و تعاونی ها بر اساس قیمت تمام شده واحدهای 
ســاخته را تحویل متقاضیان می دهند و مبنــا ارزش روز 

نیست.
طی سال های گذشــته و در راســتای تامین مسکن برای 
خانوارها طرح هــای مختلفی برای خانه دار کردن اقشــار 
جامعه پیش بینی شــده که از جمله آنها طرح مسکن مهر و 
طرح مسکن ملی بوده است. به موازات اجرای طرح مسکن 
ملی، طرح مسکن کارگری و ساخت مسکن در شهرک های 

صنعتی نیز در دستور کار قرار گرفت.
دی ماه ســال ۱۳۹۸ تفاهم نامه ســاخت ۲۰۰ هزار واحد 
مســکونی برای کارگــران، بازنشســتگان و مســتمری 
بگیران بین وزیران وقت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی و راه 

و شهرسازی منعقد شد. همچنین تفاهم نامه ساخت ۱۰۰ 
هزار واحد مسکونی در جوار شهرک های صنعتی میان اتاق 

تعاون و وزارت راه و شهرسازی به امضا رسید.
دولت ســیزدهم اما با هدفگذاری ساخت یک میلیون واحد 
مسکونی در سال و ســاخت ۴ میلیون واحد تا پایان دولت، 
طرح نهضت ملی مســکن را کلید زد و این طــرح به عنوان 

طرح ویژه دولت به اجرا درآمد.
 در دولت سیزدهم تعداد واحدهای مسکونی برای کارگران 
و بازنشستگان و مســتمری بگیران افزایش یافت و به ۴۰۰ 
هزار واحد رســید به نحوی کــه وزارت کار تفاهم نامه ای را 
با وزارت راه و شهرســازی به امضا رســاند که به موجب این 
تفاهم نامه در مرحله نخست شناســایی، پالایش و اولویت 

بندی متقاضیان مســکن واجد شــرایط از جمله کارگران 
صورت گیرد.بر اساس اعلام معاون امور تعاون وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی۴۰۰ هزار واحد مســکونی ارزان قیمت 
در قالب طرح جهش مســکن طی مدت چهار سال احداث 

خواهد شد.
مهدی مسکنی با تاکید بر تعهد ساخت ۴۰۰ هزار مسکن در 
قالب تعاونی ها در طرح نهضت ملی مسکن گفت: تعاونی ها 
بر اساس قیمت تمام شــده مســکن را تحویل متقاضیان 
می دهند و مبنــا ارزش روز نیســت که ایــن اصلی ترین 
تفاوت مدل ســاخت تعاونی ها با مدل پیش فروش و سایر 

روش هاست.
وی در توضیح جزئیات ســاخت مسکن توســط تعاونی ها 

در طرح نهضت ملی مســکن گفت: در حال حاضر سه نوع 
تعاونی شامل تعاونی متعارف، تعاونی مسکن مهر و تعاونی 
جهش ملی مســکن داریم که تعاونی های جهش مســکن 
جدیدا در دولت سیزدهم شــکل گرفته اند و این تعاونی ها 
می توانند در توســعه طرح نهضت ملی مســکن مشارکت 

داشته باشند.
معــاون وزارت کار و تعاون با اشــاره به ســاخت و تحویل 
تعدادی  از واحدهای نهضت ملی مســکن توسط تعاونی ها 
گفت: یکــی از اصلی ترین مشــکلات تعاونی هــا در حوزه 
ساخت مسکن، تخصیص زمین است.این موضوع به دولت 
اعلام شــده و قطعا متناســب با زمین هایی که در اختیار ما 

قرار می گیرد نسبت به ساخت مسکن اقدام می کنیم.

وش تفاوت ساخت مسکن در تعاونی ها با مدل پیش فر

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
به روش معمولی )نوبت دوم(

شناسه آگهی : 1571744

)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

موضوع موضوع قرارداد عبارت است از تامین 57 دستگاه میني بوس / ون مجهز به سیستم سرمایشی وگرمایشی   مدل  1385 شمسی به بالا24 ساعته 
باراننده مورد نیاز از نوع ایسوزو ، مهسان ، ایویکو ، هیوندا،  تویوتا ،آرین ، هایس ، مکسوس ،  فلوکس  واگن ، بنز اسپرینتر )پلاك ملي( و با ظرفیت حداقل 
15 نفر ، جهت تامین خدمات ایاب و ذهاب كاركنان شاغل در دستگاههاي حفاري خشكي مستقر در نواحي عملیاتي واقع در اقصي نقاط كشور و جزایر.

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار )ریال(مبلغ برآورد ) ریال (شماره فراخوان سامانه ستادنام مناقصه گزار

000ر000ر922ر25013ر165ر432ر2002093985000744278شرکت ملی حفاری ایران
 

براساس حداقل امتیاز )50( مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود ، انجام می گردد .روش ارزیابی

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه : 

دریافت و تحویل  اسناد

ازتاریخ 1402/07/05 لغایت 1402/07/12     تاریخ شروع و پایان دریافت اسناد

تاریخ شروع و پایان تحویل  
ازتاریخ 1402/07/13     لغایت 1402/07/26     استعلامهای ارزیابی کیفی

آدرس مناقصه گزار جهت دریافت 
اطلاعات

آدرس – اهواز – بلوار پاسداران – بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران - ساختمان پایگاه عملیاتی – 
طبقه اول – پارت A  - اداره قراردادها   شماره تلفن کارشناس پرونده  :  061-34146596

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(:

انواع تضامین قابل قبول
ضمانتنامه های مطابق آئین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره 123402/ 50659  هـ تاریخ 1394/09/22و اصلاحات بعدی آن .
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره4001114006376636 و شماره شبا IR 350100004001114006376636نزد بانک 

مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری ایران 

90روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین

 
 کلیه مراحل  برگزاری مناقصه از دریافت و تحویل اســناد مناقصه و بازگشــایی پاکات پیشــنهادی از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت  ) ســتاد ( به آدرس

  www.setadiran.irانجام می شود .

  کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران    
                                http://sapp.ir/nidc_pr       www.nidc.ir   

شرکت ملی حفاری ایران

آگهی فراخوان تجدید مناقصه عمومی 
شماره ۲1

حمیدرضا اله یاری- شهردار پرند

شهرداری پرند به استناد مجوز شماره ۰25۶2 مورخ  14۰2/۰4/12صادره از شورای اسلامی شهر پرند در نظر دارد نسبت به 
خرید تجهیزات انفرادی آتش نشانی را از طریق مناقصه عمومی به شماره 2۰۰2۰۹8283۰۰۰۰21 از طریق مناقصه عمومی از 
اشخاص حقوقی دارای صلاحیت اقدام نماید لذا فروشندگان واجد شرایط جهت دریافت اسناد فراخوان و اطلاعات بیشتر می توانند 
از تاریخ ۰4/۰7/14۰2 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir در فراخوان شرکت 

نمایند.
1- مبلغ اعتبار پروژه:  5۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

2- سپرده شرکت در مناقصه:  2/5۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال که بایستی نقداً به حساب شماره ۰1۰۹1133۶۶۰۰۶شماره شباء 
IR 28۰17۰۰۰۰۰۰۰1۰۹1133۶۶۰۰۶ نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند یا بصورت ضمانتنامه بانکی تسلیم دبیرخانه این 
شهرداری گردد. لازم به ذکر است چنانچه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع 

شهرداری ضبط خواهد شد.
3-مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه: از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت 14:۰۰ روز دوشنبه مورخ  14۰2/۰7/1۰و محل دریافت 

اسناد آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir می باشد.
4- مهلت و محل تسلیم پیشنهادات: متقاضیان میبایست پاکتهای پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در اسناد 
 مناقصه تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت 13:۰۰ روز شنبه مورخ14۰3/۰7/22  در سامانه تدارکات الکترونیک دولت به نشانی

 www.setadiran.ir بارگذاری نمایند.
تذکر: صرفا اسناد پاکتهای پیشنهاد)ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است و در جلسه بازگشایی پاکتهای )ب( و 

)ج( اسناد فیزیکی )کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی )دارای مهر گرم (به هیچ وجه مورد پذیرش نیست.
5- مدارک لازم جهت دریافت اسناد: متقاضیان جهت دریافت اسناد میبایست از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

)www.setadiran.ir (نسبت به تهیه اسناد اقدام نمایند. 
6-زمان بازگشایی پیشنهادها : ساعت 14:۰۰ روز شنبه مورخ  14۰2/۰7/22می باشد.

7- شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
8- هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد.

تاریخ انتشار نوبت اول:14۰2/۰7/۰4   تاریخ انتشار نوبت دوم:14۰2/۰7/1۰

 نوبت اول



در جریان بازدید از دانشگاه جامع امام حسین )ع(؛

مخبر: باید ارتباط دو طرفه میان دانشگاه ها و دولت شکل بگیرد

سرنوشت منابع ارزی آزادشده ایران چیست؟
سیاست

روزنامه اقتصادی صبح ایران
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قالیباف در نطق پیش از دستور:
بالندگی انقلاب مرهون مجاهدت جوانانی 

است که جان خود را فدا کردند
رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: ســرزندگی و بالندگی انقلاب 
اســلامی مرهون مجاهدت جوانانی است که جان  شــیرین خود را فدا 

کردند تا خواب شیرین کودکان این کشور بر هم نخورد.
 محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی مجلس شورای 
اســلامی گفت: در ابتدا عید آغاز امامت حضرت ولــی عصر )عج( را به 
تمام مسلمانان و مؤمنان و منتظران ظهور آن حضرت تبریک و تهنیت 

می گویم.
وی با اشــاره به اینکه همچنین فرا رســیدن هفته دفاع مقدس و روز 
تجلیل از شهیدان و ایثارگران را گرامی می دارم و به ارواح طیبه شهدای 
دفاع مقدس و روح پاک امام شهدا ســلام و درود می فرستم، ادامه داد: 
سرزندگی و بالندگی انقلاب اســلامی مرهون مجاهدت جوانانی است 
که جان شیرین خود را فدا کردند تا خواب شیرین کودکان این کشور بر 
هم نخورد و از زندگی خود گذشتند تا مردم در آرامش و امنیت زندگی 

کنند.
رئیس مجلس شورای اســلامی تاکید کرد: این انقلاب به مدد رهبری 
حکیمانه و مبتنی بر خداباوری و مردم بــاوری بنیان گذار کبیر انقلاب 
اسلامی و رهبر معظم انقلاب و با فداکاری پاک ترین و عزیزترین جوانان 
این مملکت در برابر دشــمنان بی رحم مردم ایران ایســتادگی کرده و 
به رشــد و بالندگی خود ادامه داده است. تکریم شــهیدان، جانبازان و 
ایثارگران و تعظیم در برابر خانواده های صبور آنان وظیفه ای است که تا 

همیشه بر عهده یکایک ما است.

قالیبــاف در ادامه گفت: آغاز ســال تحصیلــی را به همــه معلمان و 
دانش آموزان پرتلاش کشــورمان تبریک می گویم و ســالی همراه با 

موفقیت و پیشرفت های درخشان برای آنان آرزومندم.

دشتی اردکانی:
مجلس کسری بودجه دولت را در برنامه هفتم 

تشدید نکرده است
عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه گفت: مجلس 
در جریان بررسی لایحه برنامه هفتم تمام تلاش خود را به کار گرفت تا 

به دولت بار مالی تحمیل نشود و دولت دچار کسری بودجه نشود.
محمدرضا دشــتی اردکانــی، در واکنش بــه این ادعا کــه تغییرات 
گسترده ای که توسط کمیســیون تلفیق در لایحه برنامه هفتم توسعه 
اعمال شــده بار مالی زیادی را بــرای دولت ایجاد کرده اســت، گفت: 
مجلس به خوبی می داند که یکی از عوامــل اصلی تورم، ناترازی بودجه 
است و به همین دلیل مجلس هیچ گاه در مصوبات خود به گونه ای عمل 
نمی کند که بار مالی شــدیدی به دولت تحمیل شود. ما در برنامه هفتم 
هم تمام تلاش خود را به کار گرفتیم تا به دولت بار مالی تحمیل نشود و 

دولت دچار کسری بودجه نشود.

وی متذکر شد: کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه در جریان بررسی 
این لایحه با مقامات دولت به ویژه مســئولان ســازمان برنامه و بودجه 
تعامل و جلسات کارشناسی زیادی داشــت. برنامه هفتم توسعه یکی 
از بهترین برنامه ها توسعه کشــور خواهد بود، البته لایحه برنامه هفتم 
توســعه در صحن مجلس هم نیاز به چکش کاری و بررسی دقیق دارد. 
با همــکاری و هماهنگی با دولت به دنبال آن هســتیم که برنامه هفتم 

توسعه به خوبی در مجلس بررسی و تصویب شود.

توجه به مسئله محوری در برنامه هفتم توسعه
عضو هیئت رئیسه کمیســیون تلفیق برنامه هفتم توسعه تصریح کرد: 
مقام معظم رهبری فرمودند که برنامه هفتم توســعه باید مسئله محور 
باشد که بنده نمی گویم این موضوع در لایحه دولت و سپس در گزارش 
کمیســیون تلفیق به صورت کامل و ۱۰۰ درصد لحاظ شده است، اما 
تلاش ما بر این بوده که مســائل و مشکلات کشــور را به خوبی در این 

لایحه بیاوریم.
نماینده مردم اردکان در مجلس شــورای اســلامی ادامــه داد: تلاش 
مجلس و دولت بر رفع مشکلات مردم به ویژه مشکلات معیشتی مردم 
اســت. ما به دنبال آن هســتیم که در طول اجرای برنامه هفتم توسعه 
شاهد رشــد اقتصادی و ایجاد ثبات اقتصادی در کشور باشیم. ممکن 
است دولت و مجلس اختلاف نظرهایی داشته باشــند، اما به دنبال آن 

هستیم که با همدلی و همراهی با یکدیگر مشکلات مردم را رفع کنیم.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اســلامی درباره مدت 
زمان احتمالی بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در صحن مجلس، بیان 
کرد: حدود یک ماه بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در صحن مجلس 
طول می کشد. جلســات صحن مجلس از روز دوشــنبه هفته جاری دو 
شیفته خواهد بود و لایحه برنامه هفتم توســعه در دو نوبت صبح و عصر 
در صحن مجلس و یک نوبت هم جلسه کمیسیون تلفیق در شیفت شب 
مورد بررســی قرار خواهد گرفت. یعنی هر روز کمیسیون تلفیق برنامه 

هفتم توسعه جلسه می گذارد تا موارد ارجاعی را بررسی و اصلاح کند.

جلسات سه شیفته مجلس برای بررسی سند پنج ساله 
توسعه کشور

وی توضیح داد: شــیفت اول مجلس برای بررســی لایحه برنامه هفتم 
توسعه از ساعت ۸ تا ۱۲ و شیفت دوم از ساعت ۱۴ تا هنگام اذان مغرب 
خواهد بود و بعــد از اذان مغرب هم کمیســیون تلفیــق برنامه هفتم 
مواردی را که به کمیسیون ارجاع می شود، بررسی می کند که جلسات 

کمیسیون تلفیق هم تا ساعت ۲۲ طول می کشد.
دشــتی اردکانی تاکید کرد: اگرچه برنامه ششم توســعه تا پایان سال 
تمدید شده است، اما ما مکلف هستیم که به سرعت لایحه برنامه هفتم 
توسعه را در مجلس بررســی و تعیین تکلیف کنیم، چرا که بعد از برنامه 
هفتم توســعه، لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ را داریم و باید زودتر برنامه 
هفتم تعیین تکلیف شــود و بعد بودجه ســال آتی را مورد بررسی قرار 

دهیم.

تریبون

رئیس جمهور در جلسه شــورای عالی مسکن دستور 
داد: ظــرف ۱۵ روز راهکارهــای تســریع در تامیــن 
تسهیلات بانکی ساخت مسکن از جمله خط اعتباری 

ویژه بانک مسکن بررسی و اعلام نظر شود.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در جلســه شورای عالی 
مسکن، گفت : متاسفانه عملکرد برخی بانک ها در ارائه 
تســهیلات قابل قبول نیســت، برخی بانک ها به جای 
پرداخت تسهیلات مسکن به مسکن سازی روی آورده 
و فعالیت اقتصادی خود را جزو آمار تسهیلات پرداختی 
نهضت ملی مســکن ارائه کرده اند.آیت الله رئیسی در 
همین راستا دستور داد ظرف ۲ هفته جلسه ای با حضور 
وزرای راه و شهرسازی و امور اقتصادی و دارایی، رئیس 
کل بانک مرکزی و مدیران عامل بانک ها برگزار شــود 

تا اولا آمارهای ارائه شــده در خصوص تعداد 
متقاضیان معرفی شــده به بانک هــا، تعداد 
قراردادهای منعقد شــده و میزان تسهیلات 
پرداختی را بررسی و نتیجه نهایی را در جلسه 
آتی شــورا گزارش دهند و ثانیا پیشنهادهای 
مختلف مطرح شده در این جلسه در خصوص 
راهکارهای تسریع در تامین تسهیلات بانکی 

ساخت مسکن از جمله خط اعتباری ویژه بانک مسکن 
را بررســی و اعلام نظر نمایند.همچنین بنا به دســتور 
رئیس جمهور مقرر شد هیئت ویژه ای متشکل از وزرای 
راه و شهرسازی، کشــور، امور اقتصادی و دارایی و بانک 
مرکزی عملکرد بانک ها را از حیث پرداخت تسهیلات 
ساخت مسکن بررسی و ضمن بررسی عملکرد مدیران، 

از آن دســته از مدیرانی که به وظایف قانونی 
خود عمل کرده انــد، تقدیر شــده و آنهایی 
که در این زمینــه کوتاهــی کرده اند، مورد 
بازخواســت قرار گیرند.رئیس شورای عالی 
مسکن در ادامه هدف از برگزاری این جلسات 
را پیشبرد عملی، تسهیل و رفع موانع نهضت 
ملی مسکن دانست و با بیان اینکه اگر اهداف 
دچار بروکراسی اداری شود، مشکل مردم حل نخواهد 
شــد، افزود: اینکه همه کارها و اقدامــات دولت عنوان 
جهــادی و نهضتی دارد، بــه منزله آن اســت که همه 
وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایــی با تلاش مضاعف 
نســبت به پیگیری امور تا حصول نتیجه اهتمام داشته 
باشــند و اجازه ندهند انجام کارها با تاخیر مواجه شود.

آیت الله رئیســی در ادامه پرداخت به موقع تسهیلات، 
تامین زمین و صدور مجــوز را از جمله ملزومات تحقق 
ماموریت و هدف مهم شــورای عالی مســکن برشمرد 
و تصریح کرد: امروز مردم برای تامین مســکن خود از 
دولت انتظار دارند و برآورده کــردن انتظارات مردم در 
این زمینه نیز در گرو کار و تلاش جهادی است.آیت الله 
رئیســی در ادامه یکی از اقدامات بسیار مهم و ضروری 
برای موفقیت طرح نهضت ملی مسکن را کاهش قیمت 
تمام شــده ســاخت مســکن عنوان کرد و افزود: همه 
تلاش دستگاه های اجرایی مربوطه معطوف به کاهش 
قیمت هزینه ساخت از فولاد و ســیمان گرفته تا سایر 
تجهیزات ســاختمانی باشــد، چرا که هــر چه قیمت 

ساخت کمتر باشد به نفع مردم است.

رئیس جمهوری

خریدار  معــاون اول رئیــس جمهور در 
بازدیدی ســه ســاعت و نیمه از تحولات و 
دســتاوردهای فناورانه دانشگاه جامع امام 
حســین )ع( از نزدیک در جریــان آخرین 
پیشــرفت ها و برنامه هــای توســعه این 

دانشگاه قرار گرفت.
 محمد مخبر پیش از ظهر امروز )دوشنبه( 
همزمان با هفته دفاع مقدس و آغاز ســال 
تحصیلی با اســتقبال رئیس دانشگاه جامع 
امام حسین )ع( وارد این دانشگاه شد و پس 
از ادای احترام در یادمان شهدای گمنام، با 
توضیحات مسئولان مرتبط در جریان طرح 
تحول علمی این دانشــگاه قــرار گرفت که 
باعث شده دانشــگاه جامع امام حسین )ع( 
طی ۶ ســال از جایگاه ۷۶ به جایگاه سوم در 

میان دانشگاه های کشور ارتقا پیدا کند.
مخبر ســپس از مرکز راهبردی آب، انرژی 
و محیط زیســت با تعداد زیادی از پروژه ها 
و فناوری های مرتبط با آبرســانی، تصفیه 
آب و فیلتراسیون، نسل جدید سامانه های 
شیرین ســازی آب، روش های نوین آبیاری 
اراضی کشاورزی، استفاده از منابع آب ژرف 
و تأمین آب شــرب مناطق محــروم بازدید 
کرد و همزمان با حضــور معاون اول رئیس 
جمهور از تکنولوژی بتــن پارچه ای در این 

مرکز راهبردی رونمایی شد.
معــاون اول رئیــس جمهــور در ادامــه با 

حضــور در مرکز تحقیقــات آیرودینامیک 
قدر، از آزمایشــگاه تونل باد مادون صوت و 
آزمایشــگاه تونل باد سه منظوره ویژه تست 
فناوری های ســطح بــالا بــا کاربردهای 
مختلف از جمله خودرو بازدید و آزمایشگاه 

مرجع گذر صوت را افتتاح کرد.
بازدیــد از مرکــز پیشــران های موتوری، 
مرکــز میکروالکترونیــک و پژوهشــکده 
هــوش مصنوعی و علوم شــناختی از دیگر 
بخش های برنامه دکتر مخبر در دانشــگاه 
جامع امام حســین )ع( بود کــه معاون اول 
رئیس جمهور از آزمایشگاه تحقیق و ساخت 
رباتیکز و رایانش شــناختی و آزمایشــگاه 
هــوش اشــیا بازدیــد کــرد و در جریان 
مأموریت ها و برنامه های کشــور برای رشد 
و پیشــرفت در حوزه هوش مصنوعی قرار 

گرفت.
مخبــر همچنین در حاشــیه ایــن بازدید 
در جلســه ای با حضور اســاتید و مسئولان 
دانشــگاه جامع امام حســین )ع( اقدامات 
صــورت گرفته توســط ایــن دانشــگاه را 
غرورآفریــن توصیــف کرد و گفت: ســپاه 
پاسداران نماد انجام کارهایی است که حتی 
تصور انجام آن غیرممکن بوده و ســپاه این 
غیرممکن ها را عملیاتی ســاخته و اقتداری 

جدی برای کشور فراهم کرده است.
معاون اول رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکه 

کارهای تحقیقاتی انجام شــده در دانشگاه 
جامع امام حسین )ع( حتماً باید در اختیار 
مردم قرار گیــرد، افزود: با وجــود اینکه از 
توانمندی هــای کشــور آگاه هســتم اما با 
آنچه امروز در این بازدید مشــاهده کردم، 
اطمینان و امید فراوانی برای حل مســائل 
و مشکلات کشــور پیدا کردم و معتقدم که 
با اتکاء به ایــن اســتعدادها و توانمندی ها 
می توانیم مســائل و مشــکلات کشــور را 

برطرف کنیم.
معاون اول رئیس جمهور از دانشــگاه های 
کشور بعنوان سرمایه نظام یاد کرد و گفت: 
نقطه قوتی که دانشــگاه جامع امام حسین 
)ع( دارد این اســت که طبق رهنمودهای 
مقــام معظــم رهبــری، مأموریت هــا و 
برنامه های این دانشــگاه جهت دار است و 
بر اساس فرمایش ایشــان باید هم مسئله را 
تشخیص دهد و هم مسائل را تعریف کرده و 

برای آن راه حل پیدا کند.
مخبر با تاکید بر اینکــه راه میانبر برای رفع 
عقب ماندگی ها و رســیدن به پیشرفت اتکا 
به علوم دانش بنیان است، تصریح کرد: برای 
رســیدن به پیشــرفتی که تراز جمهوری 
اسلامی ایران، اســلام و اهداف تعیین شده 
از ســوی امام خمینــی )ره( و مقام معظم 
رهبری است، باید به علوم دانش بنیان اتکا 
کنیم.وی با یــادآوری اینکه امروز در برخی 

حوزه های نظامی جزو برترین کشــورهای 
جهان هســتیم گفت: اگر امکانــات کافی 
را در اختیار محققین کشــور قــرار ندهیم، 
ممکن اســت در برخی حوزه های تخصصی 
عقب بمانیم چــرا که صرف داشــتن علم 
کافی نیســت و آنچه اهمیت دارد این است 
که بتوانیم علــم را به تکنولــوژی و دانش 
تبدیل کنیم.مخبر اظهار داشــت: امروز در 
بازدیدی که از دانشــگاه جامع امام حسین 
)ع( انجام دادم استعداد تبدیل این دانشگاه 
به دانشگاه نســل چهارم را دیدم و باورم این 
است که این دانشــگاه می تواند بعنوان نماد 

دانشگاه نسل چهارم در کشور مطرح باشد؛ 
یعنی هم مسائل کشور را شناسایی و حل و 
فصل کند و هم گام های بعدی پیشــرفت را 

برای کشور ترسیم نماید.
مخبــر در ادامه بــا تاکید بر لــزوم ارتباط 
دو ســویه دانشــگاه ها با دولت گفت: باید 
ارتباطی دو طرفه میان دانشــگاه ها و دولت 
شکل بگیرد که مسائل کشور در بخش های 
مختلــف حمل و نقل، تجهیزات پزشــکی، 
صنعت و سایر بخش ها در اختیار دانشگاه ها 
قرار گیرد تــا بتوانند بر این مســائل تمرکز 

کرده و راه حل مشکلات را ارائه نمایند.

وزه رئیس جمهور به بانک ها برای تأمین مالی  مسکن سازی  ضرب الاجل  ۱۵ ر

خریدار  هدف گذاری دولــت برای منابع 
آزادشــده ارزی مهــار تــورم و همچنین 
مردمی ســازی اقتصاد اســت و پیش بینی  
برخی نمایندگان مجلس این است که منابع 
مذکور در کاهش تورم و بازگرداندن آرامش 

به بازار مؤثر باشد.
 اواخر مرداد امســال، محمد فرزین رئیس 
کل بانک مرکزی از آزادســازی همه منابع 
ارزی ایران در کره جنوبی بصورت پرداخت 
بانکی)واریز به حســاب های شــش بانک 
ایرانــی در قطــر(( جهت خریــد کالاهای 

غیرتحریمی خبر داد.
این منابــع ارزی بــه ارزش ۷ میلیارد دلار 
در ســال های پایانی دهه ۹۰ از سوی ایران 
بصورت وون )واحد پــول ملی کره جنوبی( 
به بانک های کــره جنوبی واریز شــده بود 
و به آن هم، هیچ ســودی تعلق نمی گرفت. 
حتی در طی این سال ها نیز به دلیل کاهش 
برابری وون بــه دلار، نزدیک به یک میلیارد 
دلار آن با کاهش ارزش برابری مواجه شــد 
و در نهایت با پیگیریهای فنی و دیپلماســی 
مجدانه وزارت امــور خارجه و بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران در دولت سیزدهم،  
آزاد و طی فرآیندی مالــی و بانکی منتقل 
شــد. ۵ میلیارد و ۵۷۳ میلیون و ۴۹۲ هزار 
یورو به حساب شش بانک ایرانی در دوبانک 
قطری واریز شده و این مبلغ اکنون زیر کلید 
بانــک مرکزی جمهــوری اســلامی ایران 
قرار دارد و بنا به صلاحدیــد مراجع ذیربط 
و بر اســاس نیازها و اولویتهای کشور مورد 

استفاده قرار خواهد گرفت.
قطر ، عمان و ســوئیس هــم نقش و تلاش 
ســازنده ای در کمک به موضوع آزادسازی 
اموال ایــران داشــته اند.فرزین رئیس کل 
بانک مرکزی گفته است که مابقی این منابع 
هم در صورت ســپرده، مشــمول دریافت 
سود بانکی خواهد شــد و منابع ارزی ایران 
در چند کشور دیگر نیز بزودی در دسترس 
قرار می گیرد.ایران پول هایی هم در جاهای 
دیگر دنیــا دارد که به جهــت مبادلاتی که 
هســت آن ها را به خواســت خود مصرف 
نکرده ولی از سود آن ها بهره برده و یا این که 

از آن ها برای خرید استفاده می کند.
شــکایت ایران از کره جنوبی بابت کاهش 
ارزش اموال بلوکه شــده ایران در این کشور 
نیز محتمل اســت؛ چراکه کره جنوبی مانع 
ارســال وجوه ایران در زمان مناسب شده و 
ارزش پول کره کاهش یافته و ایران خسارت 
دیده اســت. بزودی نظر ایران در این زمینه 

اعلام خواهد شد.تصمیم جو بایدن، رییس 
جمهور آمریکا برای صدور معافیت تحریمی 
جهت انتقــال پول های آزادشــده ایران از 
بانک های کــره جنوبی به قطــر با واکنش 
تنــد جمهوری خواهان آمریکا در شــبکه 
اجتماعی ایکس مواجه شــد. دونالد ترامپ 
رییس جمهور پیشین آمریکا هم در صفحه 

کاربری اش از او انتقاد کرد.
این در حالی اســت که تعیین تکلیف برای 
منابع ارزی آزاد شــده با دولــت جمهوری 
اســلامی ایران خواهد بــود و دولت آمریکا 
باید پاسخگو باشــد که چرا با توجه به تایید 
۱۵ باره صلح آمیز بودن اقدامات هســته ای 
ایــران، تحریم های ظالمانــه ادامه و حتی 
افزایش یافته اســت؟بر اساس آن چه اعلام 
شــده هدفگذاری دولت این اســت که این 
منابع در راستای تحقق شــعار سال یعنی 
رشــد تولید و مهار تورم و همچنین مردمی 
سازی اقتصاد تخصیص یابد و تیم اقتصادی 
دولت بویژه وزارت اقتصــاد و بانک مرکزی 
در این زمینه تــلاش کنند.برای هزینه کرد 
منابع آزادشــده ایران در ســایر کشــورها 
کارگروهی تشــکیل می شــود تا این منابع 

برای تحقق رشد تولید مصرف شوند.

سفره  مردم با پول های آزاد شده 
وسیع تر شود

عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس شــورای اســلامی در این 

باره با بیان اینکه آمریکایی ها در رسیدن به 
اهداف خود در تحریــم و بلوکه کردن اموال 
ایران شکســت مفتضحانــه ای خورده اند 
گفت که ســفره های مــردم می تواند با این 

انتقال پول ها وسیع تر شود.
عباس مقتدایی  با اشاره به آزادسازی منابع 
ارزی ایران گفت: آمریکایی ها اهدافی برای 
تحریم، بلوکــه کردن اموال و نگه داشــتن 
دارایی های ایران در خارج از کشور داشتند 
که شکست مفتحضانه ای خوردند البته که 
دردســرهای زیادی برای ایران ایجاد کرد.

مقاومت ملت و ایســتادگی دولــت ایران و 
همگامی تمامی قوا جواب داد و توانســتیم 
در جنگ اراده ها پیروز شــویم؛ اکنون ایران 
می توانــد از دارایی های خــود در خارج از 

کشور استفاده کند.
وی بیان کرد: ایران کمترین بدهی خارجی 
را داشــته و اکنون نیز بیشــترین ســپرده 
گذاری را در خارج از کشور دارد، موضوعی 
که باعث می شــود دولت با مدیریت بهینه 
اموال به اهدافش برســد آن هم در شرایطی 
که برخی کشورهای منطقه همچون ترکیه 
علی رغم پیشــرفت های قابل توجه در سال 
هــای قبــل دارای بالاترین میــزان بدهی 

خارجی هستند.
وی با تاکیــد بر این که »ســفره های مردم 
می تواند بــا ایــن انتقال پول ها وســیع تر 
شود«، گفت: نابســامانی های اقتصادی نیز 
با عملکرد مفید دولت بســامان می شــود؛ 

می توان در قالــب برنامه هفتم توســعه و 
بودجه ۱۴۰۳ شرایط را به گونه ای طراحی 
کرد کــه عقــب افتادگی ها و یا بخشــی از 
نابســامانی ها وموانع پیش رو با سرعت و به 

شکل جهشی جبران شود.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس شورای اســلامی در پایان 
با بیان این که »دولــت می تواند کار ناتمام و 
دست نیافتنی دولت های قبلی را به سرعت 
ســاماندهی کند«، افزود: حضــور ایران در 
بریکس و شانگهای در کنار تولید و صادرات 
نفت و فرار کردن از چنبره آمریکا و غربی ها 
و شکســته شــدن قیچی اتحادیــه اروپا و 
آمریکا همه از عواملی اســت که می تواند به 

پیبشرفت و رشد جهشی مردم کمک کند.

آزادسازی منابع ارزی آرامش را برای 
بازار به ارمغان می آورد

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی نیز گفته اســت: آزادسازی منابع 
ارزی کشــور و بازگرداندن اموال بیت المال 
که حق مســلم مردم بوده، از اقدامات بسیار 
مثبت دولت سیزدهم بوده که قطعا در رفاه 

و آرامش زندگی مردم اثر مثبت می گذارد.
شهباز حسن پور با اشاره به تاثیر آزادسازی 
منابع ارزی در عرصه تولید و بازار، بیان کرد: 
یکی از اقدامات بســیار خوب و ســتودنی 
دولت سیزدهم در حوزه دیپلماسی خارجی 
به ویژه در حوزه دیپلماسی اقتصادی است. 

ارتباطی که دولت ســیزدهم با کشورهای 
مختلف منطقــه و دنیا برقرار کــرده، قابل 
تقدیر است. آزادسازی منابع ارزی کشور و 
بازگرداندن اموال بیت المال که حق مسلم 
مردم بوده، از اقدامات بســیار مثبت دولت 
ســیزدهم بوده که قطعا در رفــاه و آرامش 
زندگی مردم تاثیرگذار اســت. بنده به نوبه 

خود از دولت تقدیر و تشکر می کنم.
نماینده مردم ســیرجان در مجلس شورای 
اســلامی تصریح کــرد: قطعا آزادســازی 
منابع ارزی منجر به کنترل بــازار و نرخ ارز 
شــده و آرامش را برای بازار به همراه داشته 
و دارد. قطعا آزادســازی منابع ارزی کشور 
آثار روانی مثبتی روی بــازار ارز و مدیریت 
بهتر آن خواهد گذاشــت و فشــار را از روی 
تولید و بازار کاهش می دهد. ان شاءالله این 
تلاش هــای دولت منجر بــه آرامش هرچه 

بیشتر مردم خواهد شد.

آزادسازی منابع ارزی در کاهش تورم 
موثر است

نایب رئیس کمیســیون امور داخلی کشور 
و شوراهای مجلس گفت: آزاد سازی منابع 
ارزی و بازگشــت پول های بلوکه شده ایران 
حاکی از هماهنگی بین میدان و دســتگاه 

دیپلماسی است.
محمدحســن آصفــری، دربــاره تاثیــر 
آزادســازی منابع ارزی در عرصــه تولید و 
بازار، بیان کرد: در وهله اول بایســتی مردم 
تاثیر آزادسازی منابع ارزی را در سفره خود 
ببینند. ما اعتقاد داریــم باید این منابع پس 
از آزادســازی در حوزه معیشــت و درمان 

مردم هزینه شود.
نماینده مــردم اراک در مجلس شــورای 
اسلامی در ادامه با بیان این که »تلاش های 
دولت برای آزادسازی منابع ارزی در کاهش 
تورم موثر است«، اظهار کرد: دستاوردهای 
دولت سیزدهم در این حوزه نشان داد اینکه 
وزیر خارجه پیشــین می گفــت میدان با 
دیپلماســی هماهنگ نیســت، حرف غلط 
است. دولت سیزدهم نشان داد که اقدامات 
میدان است که به کمک دیپلماسی می آید.

آصفری با تاکید بــر این که »آزاد ســازی 
منابع ارزی حاکی از هماهنگی بین میدان 
و دستگاه دیپلماسی اســت«، تصریح کرد: 
سیاســت اشــتباهی که دولت قبل پیش 
گرفت و سیاســت خارجی را به چند کشور 
غربی گره زده بود، سبب شــد تا آزادسازی 

منابع ارزی با تاخیر مواجه شود.
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 دیدار خاندوزی با وزیر دارایی مصر در قاهره 
وابط با تاکید بر توسعه ر

وزیر اقتصــاد و دارایی جمهوری اســلامی ایران که برای شــرکت در 
نشست بانک آسیایی زیرســاخت در مصر به قاهره سفر کرده است، با 

وزیر دارایی این کشور عربی دیدار و رایزنی کرد.
 بنا بر اعلام دفتر حافظ منافع ایران در مصر، ســید احســان خاندوزی 
در جریان ســفر به مصر در روز یکشــنبه دوم مهر با »محمد معیط«، 
وزیر دارایی مصر ملاقات و در رابطه با تحــولات روابط دو جانبه به ویژه 
مناســبات تجاری و اقتصادی فی مابین دو کشــور گفت وگو  و رایزنی 

کرد.
 وزیر اقتصاد جمهوری اســلامی ایران در این دیدار ضمن تاکید بر عزم 
دولت ابراهیم رئیســی جهت توســعه روابط همه جانبه با کشورهای 
همســایه و منطقه و ظرفیت های فراوان موجود در دو کشــور بزرگ و 
تاریخ ساز مصر و ایران، بر آمادگی جمهوری اسلامی ایران جهت توسعه 
همکاری های فی مابین در زمینه بانک آسیایی زیرساخت، بانک توسعه 
اسلامی، بانک مشــترک مصر و ایران، شرکت نســاجی مصر و ایران و 
شرکت مشــترک کشــتیرانی، بر امکان انتقال فناوری ایران در حوزه 

داروسازی و پتروشیمی به مصر تاکید کرد.
وزیر دارایی مصر نیز بر آمادگی کشورش برای اجرایی و عملیاتی کردن 
پیشنهادات مطرح شده توسط خاندوزی تاکید و اظهار کرد: مصر بسط 
و توســعه روابط با جمهوری اســلامی ایران را مهم می دانــد و امیدوار 

هستیم به زودی شاهد ارتقای روابط دو کشور باشیم.
وی تصریح کرد: دو کشــور می توانند در زمینه گردشــگری، تشویق 
ســرمایه  گذاری از طریق توافقات و تفاهم نامه هــای گمرکی و کاهش 

تعرفه ها و مالیات و تولیدات مشترک همکاری کنند.
وزیــر اقتصاد جمهوری اســلامی ایران نیــز برای تــداوم ارتباطات و 
پیگیری طرح هــای مورد بحث پیشــنهاد کرد کمیته مشــترکی فی 
مابین معاونین وزیر اقتصاد جمهوری اسلامی ایران و وزیر دارایی مصر 

تشکیل شود که مورد توافق قرار گرفت.
همچنین همکاری در زمینه موضوعات گمرکــی و تعرفه ها و حمایت 
بانک ها از تجار و ســرمایه گذاران از جمله محورهایــی بودند که مورد 

توافق وزرای دو کشور قرار گرفت.
براســاس اعلام دفتر حافظ منافــع ایران در مصر، ایــن ملاقات که در 
فضایی دوستانه و صمیمی و با اســتقبال گرم وزیر دارایی مصر برگزار 
شــد، در واقع اولین ملاقات در زمینه مباحث اقتصــادی فی مابین دو 
کشــور در دهه گذشــته و بعد از ملاقات اخیر وزیران امــور خارجه دو 

کشور در نیویورک محسوب می شود.

 امسال پول واریز کنید، اسفند ۱۴۰۳ 
شاهین بگیرید!

شرکت سایپا برای متقاضیان شــاهین اتوماتیک در حالی پیامک واریز 
وجه ارسال کرده که قرار است هفته چهارم اسفند ۱۴۰۳ خودرویشان 

را تحویل بگیرند.
   از سال گذشــته تاکنون در ســامانه یکپارچه فروش خودرو ۲ مرحله 
فروش  برگزار شده است. در مرحله اول زمان تحویل خودروها امسال یا 
بهار ۱۴۰۳ بود، در مرحله دوم هم برای آن دســته از متقاضیان خودرو 
فرسوده و طرح جوانی جمعیت زمان تحویل ۱۴۰۲ بود اما برای برخی 

متقاضیان عادی زمان تحویل خودروهایشان زمستان ۱۴۰۳ شد.

در این روند اجرای فروش خودرو در ســامانه برخــی اتفاقات رخ داد؛ 
در مرحله اول امکان ویرایش فراهم شــد و همــه متقاضیانی که زمان 
تحویل خودرویشان سال ۱۴۰۳ بود، می توانســتند در زمان ویرایش 
با تغییر مدل خودرو، زمان تحویل را تغییر دهند.اردیبهشــت امســال 
آقای مهدی تقدسی گفته بود: قرار است هر متقاضی که اولویت بندی 
دریافت خودروی آن ســال ۱۴۰۳ اعلام شــده، بتوانند در سه اولویت 
متفاوت، سه خودرو انتخاب و در سال ۱۴۰۲ خودروی خود را دریافت 

کند.
وی افزود: پس از اینکه همــه متقاضیان انتخاب خــود را انجام دادند، 
سایت بسته و بر اســاس اولویت بندی متقاضی، پالایش اطلاعات آن ها 

انجام و ترتیب تحویل خودرو در سال ۱۴۰۲ مشخص خواهد شد.
مرحلــه دوم در خردادماه برگزار شــد؛ زمان ویرایش ایــن مرحله نیز 
شهریور ماه بود نکته اینجاست که برای ویرایش مرحله دوم فقط برای ۲ 

خودروساز امکان ویرایش خودرو فراهم شده بود.
مدیر ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو، شــهریور مــاه ۱۴۰۲ و در 
زمان ویرایش اطلاعات خودرو در مرحلــه دوم در گفتگوی اختصاصی 
با خبرنگار گــروه صنعت خبرگزاری صداوســیما  , گفته بــود: پس از 
اتمام زمان ویرایــش در ســامانه یکپارچه فروش خودرو، اســامی به 

خودروسازان اعلام و فراخوان واریز وجه به متقاضیان ارسال شد.
مهدی تقدسی ادامه داد: این خودروها بر اساس اولویت قبل و بر اساس 
فراخوان خودروســاز و تحویل فوق العاده ۳ ماهه در نظر گرفته شــده 
است.حال که خبری از ثبت نام مرحله سوم نیست، اتفاق دیگری افتاده 
اســت؛ از صبح دیروز شــرکت ســایپا برای متقاضیان خودرو شاهین 
اتوماتیک که موعد تحویلشــان زمستان ســال ۱۴۰۳ است، پیامک 
تکمیل ۲۹۰ میلیون تومان وجه فرســتاده اســت. آنطــور که در فرم 
تکمیل وجه این دسته از متقاضیان آمده  , موعد تحویل خودروی آن ها 
هفته چهارم اســفند ۱۴۰۳ درج شده است. شرکت ســایپا تنها ۳ روز 

مهلت برای تکمیل وجه گذاشته است.
پرداخت این مبلغ به صورت علی الحســاب است و قیمت نهایی خودرو 

در زمان ارسال دعوت نامه مشخص می شود.
نکته عجیب ماجرا اینکه سایپا در تحویل خودروی شاهین تأخیر بیش 
از سه ماهه دارد این در حالیست که وجه آن را از اردیبهشت ماه دریافت 
کرده است. این موضوع هم باعث گلایه شمار زیادی از متقاضیان شده 

است.

تمدید مهلت بخشودگی جرایم مالیاتی 
حداکثر تا پایان مهر ماه ١۴٠2

مهلت بخشودگی جرایم مالیاتی حداکثر تا پایان مهر ماه ۱۴۰۲ تمدید 
شد.

 محمدهادی سبحانیان رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور موضوع 
تمدید بخشنامه تفویض اختیار بخشــودگی جرایم و تقسیط بدهی به 

مدیران کل امور مالیاتی تا پایان مهر ماه سال ۱۴۰۲ را ابلاغ کرد.
در این نامه آمده است: نظر به درخواست های متعدد و در جهت تکریم 
مودیان مالیاتی بدین وســیله مدت اعتبار تفویض اختیار بخشودگی 
جرایم و تقسیط بدهی موضوع نامه شماره د /    ۲۰۰/ ۱۱۸۴۲  مورخ ۲۷ 
اردیبهشت ۱۴۰۲ و اصلاحیه شــماره د/ ۲۰۰/ ۲۳۳۲۵  مورخ ۱۲ تیر 

۱۴۰۲، با رعایت مقررات تا پایان مهر ماه سال ۱۴۰۲ تمدید می شود.

بازار

آخرین پرداخت پول گنــدم کاران برای تقریباً ۲۵ روز 
قبل بوده در حالی که بر اســاس وعــده ای که رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه داده بود باید تا پایان شهریور 

تسویه پول گندم کاران انجام می شد.
امســال حدود ۱۰ میلیــون و ۳۵۰ هزار تــن خرید 
تضمینی گندم انجام شــد کــه مبلــغ آن ۱۵۵ هزار 
میلیارد تومان )همت( می شــود. از ایــن مبلغ تا امروز 
۱۱۰ همت پرداخت و همچنــان ۴۵ همت باقی مانده 

است.
عطا هاشمی، رئیس بنیاد ملی گندم کاران در این باره 
به مهر گفت: آخرین پرداخت پــول گندم کاران برای 
تقریباً ۲۵ روز قبل بوده در حالی که بر اساس وعده ای 

که رئیس ســازمان برنامه و بودجه داده بود 
باید تا پایان شهریور تسویه پول گندم کاران 

انجام می شد.

قانون چه می گوید؟
رئیس بنیــاد ملــی گنــدم کاران در ادامه 
ســخنان خود بــه تبصــره قانونــی تأخیر 

پرداخت مطالبات اشاره و عنوان کرد: بر اساس تبصره 
۲ قانون خرید تضمینی گندم، دولت موظف است تا ۲۴ 
ســاعت پس از تحویل گندم مبلغ آن را پرداخت کند. 
همچنین بر اساس تبصره ۳ این قانون در صورت تأخیر 
در پرداخت، دولت باید بر اســاس نرخ سود میان مدت 

اعلام شده از ســوی بانک جریمه دیرکرد به 
گندم کاران بپردازد.

واردات گندم برای صنایع
بر اساس اخبار منتشر شــده، ۱۴۰ هزار تن 
گندم از روسیه وارد ایران شده است. هاشمی 
در این باره گفت: گندم تولید داخل به لحاظ 
کیفیت و کمیت پاسخگو بوده و امســال آرد مورد نیاز 

خبازی ها با تولیدات داخل تأمین است.
وی ادامه داد: واردات گندم معمولاً از سوی صنعتگران 
برای محصولات صنف و صنعت بوده یا از سوی شرکت 
بازرگانی دولتی برای حفظ ذخایر اســتراتژیک انجام 

می شــود. نرخ خرید تضمینی گندم برای سال زراعی 
۱۴۰۲-۱۴۰۱ در دو نوبــت انجام و ۱۵ هــزار تومان 
تعیین شد. همچنین برای سال زراعی جدید ۱۴۰۲-
۱۴۰۳ این عدد حدود ۱۹ هــزار و ۵۰۰ تومان بوده که 
هنوز از ســوی وزیر جهاد کشــاورزی به عنوان رئیس 
شــورای قیمت گذاری محصولات کشــاورزی اعلام 

رسمی نشده است. 
به گفته کارشناسان بر اســاس مصوبات قانونی، قیمت 
۳۲ قلم کالای اساســی باید ۲۹ شــهریور، یک هفته 
پس از نهایی شــدن قیمت ها در شورای قیمت گذاری 
محصولات کشــاورزی )۲۲ شــهریور( اعلام رسمی و 

ابلاغ می شد.

گندم

ســمیه رســولی  در حالی مردم منتظر 
اجرای مرحله ســوم فروش خودرو هستند 
که وزیــر صمت اعــلام کرده مســئولیت 
سامانه با شــورای رقابت اســت اما شورای 
رقابت می گوید این سامانه یک کار جمعی 

بوده و دور سوم حتما برگزار می شود.
 در حالی که بعد از اجــرای دو نوبت عرضه 
خودرو از طریــق ســامانه یکپارچه، مردم 
در انتظار اجرای مرحله ســوم طرح عرضه 
یکپارچه خــودرو بودنــد، وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و شــورای رقابــت به فکر 
پاســکاری مســئولیت های خود در حوزه 

فروش خودرو افتاده اند.
در ایــن راســتا باید بــه اظهــارات عباس 
علی آبــادی وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
اشــاره کرد که چنــدی پیش گفتــه بود 
»ســامانه یکپارچه خودرو متعلق به وزارت 

صمت نیست.«
به گفتــه علی آبــادی »ســامانه یکپارچه 
خودرو اصلًا متعلق به وزارت صمت نیست 
و این سامانه متعلق به شورای رقابت است. 
در مورد ثبت نام جدید در ســامانه یکپارچه 
هم اطلاعی ندارم و شورای رقابت می داند.«

فلسفه ایجاد سامانه یکپارچه
سال گذشته فروش خودرو از طریق فروش 
به شیوه قرعه کشــی و توسط خودروسازان 
انجام می شــد. این شــیوه که از سال های 
پایانی دولت دوازدهم مرســوم شــده بود 
همواره به عنوان یکی از عوامل نابســامانی 

بازار خودرو معرفی می شد.
بر همین اساس به دنبال نابسامانی هایی که 
در عرضه خودرو توسط خودروسازان وجود 
داشــت و پیرو مصوبه ۵۴۳ شورای رقابت، 
وزارت صنعــت، معدن و تجــارت در دوره 
تصدی گری ســیدرضا فاطمی امین بر این 
وزارتخانه، ســامانه یکپارچه فروش خودرو 
را به عنــوان ابزاری بــرای عرضه خودروی 
تمام خودروسازان اعم از دولتی و خصوصی 

راه اندازی کرد.
در همین راستا نیز عبدالله توکلی مدیرکل 

دفتر صنایــع خــودروی وزارت صمت در 
مکاتبه ای با شرکت های خودروساز دستور 
داد که عرضــه خودرو باید صرفــاً از طریق 
»ســامانه متمرکز« انجام و هر گونه فروش 

از طرق دیگر باید متوقف شود.

قانون چه می گوید؟
بر اســاس بند ۵ مــاده ۵ )شــرایط طرف 
عرضه( دستورالعمل تنظیم بازار خودروی 
ســواری شــورای رقابت، عرضه کنندگان 
خودرو باید از طریق سامانه یکپارچه فروش 
خودرو نســبت به ثبت نام و فروش خودرو 

اقدام کنند.
در همین راســتا تاکنون عرضــه یکپارچه 
خــودرو از طریق ســامانه مذکــور دو بار، 
یک بار در اســفند مــاه ۱۴۰۱ و یک بار در 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ انجام شــده و پیرو 
ایــن عرضه ها تمامــی متقاضیــان خرید 
خودرو بدون قرعه کشــی در نوبت دریافت 
خودرو قرار گرفته اند. البته به دلیل تکمیل 
ظرفیت برخی از شــرکت ها، نوبت تعدادی 

از متقاضیان به ســال ۱۴۰۳ موکول شــد، 
اما بالاخره با این روش، بســاط قرعه کشی 

برچیده شد.

نقش شورای رقابت چیست؟
با توجه به آنچه گفته شد علی آبادی نسبت 
به سامانه یکپارچه فروش خودرو اظهار بی 
مســئولیتی کرده و معتقد است که شورای 

رقابت صرفاً مسئول این سامانه است.
در این رابطه ســپهر دادجوی توکلی مدیر 
روابــط عمومــی شــورای رقابت بــه مهر 
می گوید: در حــال حاضر شــورای رقابت 
مدیریت بازار خودرو را در دســت دارد و از 
مشورت برخی نهادهای متخصص از جمله 

وزارت صمت در این حوزه کمک می گیرد.
به گفته وی، با تقســیم کاری که در شــورا 
پیش بینی شده در حوزه خودرو از یک خرد 
جمعی متکــی به تجربیات ســنوات پیش 
بهره می بریــم و در خصــوص نحوه عرضه 
ایــن جمع بندی در زمان پیش از اســتقرار 
وزیر جدید صمت به نتیجه رســید و اکنون 

ســامانه طرح یکپارچه به عنــوان یک کار 
جمعی بــه محوریت معاونــت حمل و نقل 

وزارت صمت صورت می گیرد.
توکلی در مورد مرحله ســوم هم گفته است 
که در وهلــه اول ظرفیت های خالی موجود 
خودروســازان )مــازاد عرضه( بــه فروش 
می رسند و ســپس نوبت به اجرای مرحله 
ســوم برای متقاضیان جدید می رســد. بر 
همین اســاس اجرای مرحله ســوم ممکن 
است که به زودی باشــد یا مدتی دیگر؛ در 
حقیقت بایســتی طبق برنامه پیش برویم. 
اکنون نمی توان اعلام کرد کــه این عرضه 
)مرحله ســوم( دقیقاً چه زمانی خواهد بود؛ 
اما مردم نگران نباشــند؛ طرح های فروش 

حتماً برگزار خواهند شد.

وزارت صمت برنامه ای ندارد
بر اســاس این گزارش، با این شــرایط این 
سوال مطرح است که اگر وزارت صمت برای 
عرضه خودرو در بســتر سامانه یکپارچه که 
راهکار مشترکی بین شورای رقابت و وزارت 

صمت برای تنظیم بازار خودروی ســواری 
بوده است عمل نکند شرایط عرضه چگونه 

خواهد بود؟
اظهارات علی آبــادی نشــان می دهد این 
وزارتخانه هنــوز در مورد فــروش خودرو 
هیچ برنامه اجرایی خاصی را در دستور کار 
خود ندارد، اما با این حال مسئولیت سامانه 

یکپارچه را نیز نمی پذیرد!
این در حالی است که علی آبادی در ابتدای 
شــروع به کار خود صراحتاً اعلام کرده بود 
که عرضه خودرو از طریق ســامانه یکپارچه 
را قبول دارد، اما همان گونه که اشــاره شد 
به تازگی از پذیرش مســئولیت این سامانه 
شانه خالی کرده و حتی اشــاره کوچکی به 
برنامه های خــود در حوزه فــروش خودرو 
نکرده است و به راحتی هرگونه اطلاع رسانی 
در مورد فروش خودرو و حتی مرحله ســوم 
عرضه خــودرو از طریق ســامانه یکپارچه 
فروش را برعهده شــورای رقابت دانســته 
و از پاســخ صریح به این موضوع سرباز زده 
اســت. البته شــورای رقابت نیز در چنین 
وضعیتــی باید نظــر صریح خــود را اعلام 
کند و راهکارهای قانونــی برای جلوگیری 
از هرگونه اخلال در اجرای دســتورالعمل 
تنظیم بازار خودروی ســواری را ارائه دهد 
یا اگر دســتورالعمل تنظیم بازار خودروی 
ســواری در شــرایط فعلی کارایی خود را از 
دســت داده که نیازمند اصلاح است آن را 
به صورت صریح و شــفاف به اطلاع عمومی 
برســاند. زیرا آنچه مسلم اســت پاسکاری 
وظایف نتیجه ای جز به هــم ریختگی بازار 
خودرو و زیان رســاندن به مــردم نخواهد 

داشت.
متولیان این حوزه چه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت باشد چه شورای رقابت باید بدانند 
که بازار خودرو یک بــازار متحرک بوده و به 
هر خبری با سرعت واکنش نشان می دهد. 
بنابراین اظهــار نظرات غیرکارشناســی و 
غیر مســئولانه متولیان به ویــژه در وزارت 
صنعت، معــدن و تجارت می توانــد بازار را 

دچار نوسان کند.

وز و فردا کردن پرداخت مطالبات گندم کاران دولت ۴۵همت بدهکار است؛  امر

قائم مقام وزیر جهادکشاورزی اعلام کرد

قیمت گوشت از اواسط آبان ماه به ثبات می رسد
خریدار  قائم مقام وزیر جهادکشــاورزی 
ضمن اشــاره به اینکه از امروز ۱۲ هزار تن 
کنجاله سویا روی سامانه بازارگاه بارگذاری 
می کنیم تــا نیاز دامداران شــیری برطرف 
شــود، درباره وضعیت بازار گوشت توضیح 
داد: پیش بینــی می کنیم از اواخــر مهر و 
یا اواســط آبان ماه با عرضه مداوم گوشــت 

وارداتی قیمت گوشت به ثبات برسد.
 علیرضا پیمان پاک با بیــان اینکه میانگین 
مصرف سالانه گوشــت قرمز در کشور ۸۵۰ 
هزار تن اســت، گفت: از ایــن میزان حدود 
۱۰۰ هزار تن طی ســال ها در قالب گوشت 
منجمــد و مصــارف صنعتی وارد کشــور 

می شود و ۷۵۰ هزار تن نیز تولید داریم.
وی با اشــاره به اینکه دو اتفاق بازار گوشت 
را از تعادل خارج کــرد، گفت: یکی در بحث 
حــذف ارز ترجیحی و حــذف یارانه ها  بود 
که فرآینــد تولید را دچار مشــکل کرد که 
البته در حوزه مرغ توانســتیم بــا افزایش 
جوجه ریزی و تمرکز بر تولید داخل و مقدار 

محدودی واردات آن را به تعادل برسیم.
به گفتــه وی درحال حاضــر جوجه ریزی 
در بالاترین ســطح ممکن در طــول تاریخ 
گذشته است. بیش از ۱۳۰ تا ۱۳۵ میلیون 

قطعه جوجه ریزی داریم.
قائم مقام وزیر جهادکشــاورزی اضافه کرد: 
اتفاق دیگر محدودیت هــای ارزی به وجود 
آمده و مشکلات بین وزارت جهادکشاورزی 
و بانک مرکزی بود. در حوزه واردات گوشت 
منجمد و صنعتی که بخش صنف و صنعت 
ما را پوشــش می داد کمبودی اتفاق افتاد. 
این کمبــود باعث شــد مصــارف صنف و 
صنعت به سمت گوشــت گرم حرکت کند. 
البته از ابتدای ســال این مشکل حل شد و 
هماهنگی کاملی در پرداخت هــا و انتقال 

ارزها به وجود آمــد.وی تصریح کرد: برآورد 
ما این اســت که ۵۰ هزار تن کاهش تولید 
داریم و باید ۱۵۰ هزار تن واردات داشــته  
باشــیم. در دو ســه ماه اول واردات گوشت 
منجمد کاهش یافت و در برخی ماه ها حتی 
به ۱۰۰ تن هم رسید، ولی امروز  ۷۰۰۰ تن 
گوشــت منجمد در مــاه وارد و نیاز بخش 
صنف و صنعت تامین می شود، ضمن اینکه 
تقاضای صنف و صنعت نیز از گوشــت گرم 

خارج شده و بازار به ثبات می رسد.
پیمان پاک کــه در یک برنامــه تلویزیونی 
صحبت می کرد، عنوان کــرد: برای تنظیم 
بازار گوشــت گرم، برنامه ریزی شــده که 
واردات محدود گوشت قرمز تنظیم بازاری 
انجام شــود و در این راســتا واردات روزانه 
۱۴۰ تا ۱۵۰ تن گوشت گوسفندی و ۱۰۰ 
تن گوشت گوساله هدف گذاری شده است.

این فرآیند برای گوشــت گوسفندی اتفاق 
افتــاد و زیرســاخت ها نیز ایجاد شــد و در 
حال حاضر واردات انجام می شــود. تقریبا 
به روزی ۱۵۰ تن رســیدیم حتی در  بعضی 
روزها ۲۰۰ تن گوشــت گرم گوسفندی نیز 

وارد شده است.

برنامه وزارت جهاد کشاورزی برای 
ترمیم تولید داخل

وی در ادامــه با بیــان اینکــه وزارت جهاد 
برای ترمیــم تولیــد داخــل برنامه هایی 
دارد، گفــت: در سیســتان و بلوچســتان 
کشتارگاه ها و پرواربندی های بسیار بزرگ 
که ظرفیت های بســیار خوبی دارند ایجاد 
شده اســت. همچنین پاکستان هم  دومین 
جمعیت دامی جهــان را دارد و ما می توانیم 
دام پــروار را از پاکســتان منتقــل کنیم و 
چندین ماه در آنجا پرواربندی انجام شــود 

و بعد پس از بحث های قرنطینه دامپزشکی 
وارد بازار شود.

قائم مقــام وزیر جهادکشــاورزی در بخش 
دیگری از صحبت هایش به تامین نهاده های 
دامی نیز اشاره کرد و گفت: از ابتدای امسال 
تامین ارز بــرای واردات نهاده هــا به موقع 
صورت گرفته اســت و نهاده های وارد شده 
نیز در حال ترخیص اســت. طــی یک ماه 
گذشــته بیش از ۱۵ کشــتی را که چندین 
 TBI  ماه معطل پرداخت ارز بودند از منابع

پرداخت کردیم.

کارخانه های روغن کش به تعهداتشان 
عمل نکردند

وی تصریح کرد: دانه سویا وارد می شود که 
از آن کارخانه های روغن کشــی باید روغن 
به دست آوردند و کنجاله آن را به دامداران 
تحویل دهنــد. تأخیر تحویــل کنجاله به 
دامــداران به خاطــر عدم انجــام تعهدات 

کارخانه های روغن کشی بوده است.
به گفتــه وی در تیرماه کمتــر از ۵۰۰۰ تن 
بارگیــری کنجالــه ســویا انجام شــد. در 
شهریور به بالای ۱۰ هزار تن کنجاله رسید 
و وقتی شرکت پشتیبانی امور دام کمبودها 

را احســاس کرد در واردات کنجاله خشک 
ورود کرد و ماهانه ســه کشــتی کنجاله تا 
دی ماه امسال وارد کشور می شود تا بخشی 

از عقب ماندگی ها جبران شود.
پیمان پــاک افــزود: همچنیــن در کنار 
ســه کشــتی به ظرفیت ۱۸۰ هزار تن که 
شرکت پشــتیبانی امور دام کنجاله خشک 
وارد می کند، مــا از واردکنندگان هم تعهد 
گرفتیم کــه مانده بدهی شــان را با کنجاله 
خشک بدهند و در حال حاضر کنجاله سویا 
به  اندازه نیاز واحدهای تولیدی بین روزانه 

۱۰ تا ۱۲ هزار تن تأمین می شود.
وی در ادامــه اظهار کرد:از امروز دوشــنبه 
۱۲ هــزار تن کنجاله ســویا روی ســامانه 
بازارگاه بارگذاری می کنیم تا نیاز دامداران 
شیری برطرف شــود و کمبود و عدم ایفای 
تعهد واردکنندگان هم تــا آخر مهر یا اوایل 
آبان برطرف می شــود. چــون از آنها تعهد 
گرفته ایم، حــدود ۵۰۰ هزار تــن کنجاله 
خشــک وارد کنند و به دامــداران تحویل 

دهند.
قائم مقــام وزیر جهــاد کشــاورزی افزود: 
برای تنظیم بازار گوشــت قرمز روزانه ۱۵۰ 
تن گوشــت وارداتی عرضه می شود که ۹۰ 
درصد آن از طریق فروشگاه های زنجیره ای 
و حدود ۱۰ درصد آن یعنی ۱۵ تن از طریق 
میادین میوه و تره بار ســطح شــهر عرضه 
می شــود. با عرضه مداوم گوشــت وارداتی 
پیش بینی می کنیــم تا اواخــر مهرماه و یا 
اواسط آبان بازار گوشــت به ثبات و به اندازه 
قیمت ســال گذشته برســد. یعنی قیمت 
لاشــه عمده فروشــی کیلویی ۳۳۰ هزار 
تومان و برای خرده  فروش ۳۸۰ هزار تومان 
می رسد و در میان مدت نیز پرواربندی دام 

داخلی باید رونق بگیرد.

در ادامه ایوب فصاحت - مدیرعامل سازمان 
میادین میــوه و تره بار - گفــت: روزانه نیاز 
میادین میــوه و تره بــار به گوشــت قرمز  
تامین می شود و بر اســاس برآوردی که از 
حوزه دام داریم روند رشد قیمت لاشه گرم 
گوسفندی متوقف شــده ، اگر چه طی چند 
روز گذشته شــکننده شده اســت. قیمت 
گوشت گوســاله نیز طی یکی دو هفته اخیر  
۲۰ تا ۳۰ هزار تومان بالا رفته اســت. چون 
عمده گوشت وارداتی گوســفندی است و 
در میادین هم عرضه می شــود در نتیجه در 
تنظیم بازار بسیار اثرگذار است. اما گوشت 
گوســاله روند افزایشــی دارد که اثر خود را 

روی گوشت گوسفندی نیز گذاشته است.
مدیرعامل ســازمان میادین میوه و تره بار 
اضافه کرد: قیمت لاشه گوسفندی ۲۷۵ تا 
۲۸۲ هزار تومان بسته به نوع آن در میادین 
عرضه می شــود. لذا برنامه ریزی ها باید به 

سمت تامین بهتر و بیشتر باشد. 
وی در ادامه با اشــاره به قیمت گوشــت در 
میادین گفت: قیمت لاشــه گوسفندی در 
بــازار آزاد حدود ۴۱۰ تــا ۴۳۰ هزار تومان 
و در میادیــن با قیمت ۲۸۲ هــزار تومان و 
حتــی کمتر نیــز عرضه می شــود. قیمت 
گوشــت گوســاله اما از ۵۰۰ هــزار تومان 
هم عبور کرده اســت. در میادین ۴۸۰ هزار 
تومان است،  اما مشــکل تامین داریم و باید 
قیمت را تغییر دهیم که بــا قول های داده 
شــده احتمالاً این تامین به صورت مناسب 

صورت گیرد.
فصاحت همچنیــن افــزود: وزارت جهاد 
تلاش می کند ذخایر اســتراتژیک را ترمیم 
کند و ماهانه حداقل ۱۰ هزار تن گوشــت 
قرمز و ۱۰ هــزار تن مرغ باید بــرای ذخایر 

فراهم شود تا بازار به تعادل برسد.
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معاون آموزشی وزیر علوم:
ونیکی حاضر غایب می شوند دانشجویان الکتر

معاون آموزشــی وزارت علوم گفت: برنامه حضور و غیاب دانشجو که به 
صورت الکترونیک و آزمایشی در چند دانشــگاه اجرا و از حالت دستی 

خارج شده است از امسال در تمام دانشگاه ها اجرا می شود.
قاســم عموعابدینی گفت: موضوع مربوط به غیبت دانشجو یک آئین 
نامه دارد، هر دانشجو اجازه دارد سه جلســه از شانزده جلسه کلاس را 

غیبت کند.
وی ادامه داد: اگر غیبت دانشــجو خارج از سه جلســه از شانزده جلسه 
کلاس بود باید آن درس را حذف کند این آئین نامه مقررات آموزشی نه 
تنها در کشور ما در خیلی از کشورها اجرا می شود بر همین مبنا هم باید 

حضور و غیاب دانشجو انجام شود.
معاون آموزشــی وزارت علوم افزود: در حال حاضر سامانه سپاری تمام 
فعالیت دانشــگاهی تحت عنوان برنامه دولت الکترونیک در حال اجرا 
شدن است، برنامه حضور و غیاب الکترونیک نیز به صورت آزمایشی در 
چند دانشگاه اجرا شده و از حالت دستی خارج شده و از امسال در تمام 

دانشگاه ها اجرا می شود.
وی ادامه داد: سامانه ســپاری تمام فعالیت آموزشــی جز برنامه های 
اصلی است که بر مبنای آن دانشــجو مطلع می شود چند جلسه غیبت 
داشته و در حذف و اضافه درس مذکور را حذف می کند تا دچار مشکل 
نشود.معاون آموزشــی وزارت علوم افزود: امسال کلاس های دروس به 

صورت حضوری برگزار شده و کلاس مجازی نداریم.
وی درباره اینکه آیا زیرساخت های الکترونیک ایجاد شده برای کلاس 
مجازی بدون اســتفاده خواهند ماند افزود: ما در فضاهای کمکی مانند 
حل تمریــن از آموزش مجــازی می توانیم اســتفاده کنیم همچنین 
اگر زمانی دوباره کرونا اوج بگیرد یا مشــکلی پیش آیــد می توان از آن 

استفاده کرد.
عمو عابدینی ادامه داد: برای ارتقا و حفظ کیفیت آموزشی حتی خارج 
از کشور تصمیم براین بوده که کلاس ها حضوری برگزار شود، تا مشکلی 

که مجازی شدن برای کیفیت پیش آورده بود جبران شود.

هشتم مهرماه در مشهد
 جشنواره خورشید میزبان ۱۰۰ زن رسانه ای 

از ۴۰ کشور جهان می شود
  آئین پایانی نخســتین جشنواره بین المللی رســانه خورشید، هشتم 
مهرماه امســال در شــهر مقدس مشــهد با حضور ۱۰۰ نفر از بانوان و 

فعالان رسانه ای از ایران و ۴۰ کشور جهان برگزار می شود.

آئین پایانی نخستین جشــنواره بین المللی رســانه خورشید، هشتم 
مهرماه امســال در شــهر مقدس مشــهد با حضور ۱۰۰ نفر از بانوان و 
فعالان رســانه ای از ایران و ۴۰ کشور جهان با ســخنرانی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و معاون امور زنان ریاست جمهوری برگزار می شود که 

در این مراسم از نفرات برتر هر بخش تجلیل خواهد شد.
این جشــنواره با شعار »زنان روشــنگری می کنند« و به یاد شهیده راه 

روشنگری »شیرین ابوعاقله« برنامه ریزی شده است.
این جشــنواره توســط معاونت امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، مشارکت معاونت امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری، شــهرداری مشــهد و بنیاد گوهرشــاد برگزار می شود که 
نقش رســانه ای زنان در تحقق عدالت اجتماعی، پایگاه امن خانواده و 
تهدیدهای رســانه ای، زن و رسانه مقاومت، رســانه و بردگی مدرن در 

جهان امروز را بررسی می کند.

درودی خبر داد؛
دستورالعمل معاینه زائران در حج عمره ۱۴۰۲ 

تدوین شد
معاون حج و عمره مرکز پزشــکی حج و زیارت جمعیــت هلال  احمر 
گفت: امروز دستورالعمل معاینه زائران در حج عمره ۱۴۰۲ تدوین شد.

طاهر درودی معاون حج و عمره مرکز پزشــکی حج و زیارت جمعیت 
هلال احمر گفت: اولین جلسه کمیته ســلامت حج و عمره صبح امروز 
دوشنبه ۳ مهرماه در سالن جلسات مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت 
هلال احمر با حضور اعضای کمیته و مدیران مرکز پزشکی حج و زیارت 

برگزار شد.

وی در ادامــه بیان کرد: در اولین جلســه کمیته ســلامت حج و عمره 
دستورالعمل معاینات عمره مفرده ۱۴۰۲-۱۴۰۳ تهیه و تنظیم شد.

درودی افزود: در ادامه این نشســت دستورالعمل معاینات عمره مفرده 
ســال ۱۴۰۳ مربوط به خادمان فرهنگی بعثه مقام معظم رهبری نیز 

تهیه و تنظیم شد.

کوهساری اعلام کرد؛
فعالیت ۸۶۰۰ مرکز نیکوکاری در سراسر کشور

مدیــرکل هماهنگی شــبکه های مردمــی کمیته امداد از رشــد ۵۰ 
درصدی خدمات مراکز نیکوکاری به نیازمندان در ۵ ماهه نخست سال 
جاری خبر داد.حمزه علی کوهســاری، مدیرکل هماهنگی شبکه های 
مردمی کمیته امداد اعلام کــرد: در حال حاضر ۸۶۰۰ مرکز نیکوکاری 

فعال در سراسر کشور به ارائه خدمات به نیازمندان می پردازند.
وی با اشــاره به افزایش همکاری خیران با مراکز نیکوکاری، اظهار کرد: 
مراکز نیکوکاری بــه عنوان مجموعه های خیر و احســان محله محور، 
مورد اعتماد مردم بوده و کمک های مردمی را در ســریع ترین زمان به 
دست نیازمندان می رســانند.مدیرکل هماهنگی شبکه های مردمی 
کمیته امــداد اضافه کرد: مراکــز نیکوکاری در ســرفصل های اهدای 
جهیزیه، مسکن، بهداشت و درمان، اشــتغال و معیشت به مددجویان 

جامعه هدف ارائه خدمت می کنند.
کوهســاری تاکید کرد: ۳۰ درصد جامعــه هدف مراکــز نیکوکاری 
را مددجویان کمیته امداد و ۷۰ درصد را نیازمنــدان خارج از حمایت 

کمیته امداد در سطح محلات تشکیل می دهند.

دیوار

معاون آموزش ابتدایی وزیر آمــوزش وپرورش، اعلام 
کرد که ۲۷ درصــد از کودکان بازمانــده از تحصیل به 

مدارس بازگردانده شده اند.
 معصومه نجفی پازوکی اظهار کرد: متناســب با آنچه 
سند تحول خواسته بود، نقشه راهی را در دوره ابتدایی 
تدوین کردیم که برنامه های ما باید از کجا شروع شده 
و به کجا برســد. این نقشــه راه نظام مند و واقعی است 
که اولین مولفه آن دسترســی همه دانــش آموزان به 
موضوع آموزش، سپس متفاوت بودن فضای آموزشی 

است.
وی توضیح داد: فضای آموزشی در دوره ابتدایی نباید 
به این صورت باشــد که معلم کنار تخته فقط تدریس 

کند بلکه معلم باید طراحی آموزشــی کرده 
و در کلاس موقعیت یادگیــری ایجاد کند تا 
بچه هــا در کلاس از طریق همســالان خود 
آموزش را کشــف کنند. در این راستا باید به 

معلم آموزش داده می شود. 
معــاون آمــوزش ابتدایی وزیــر آموزش و 
پــرورش تصریح کــرد: برخــی نقدها این 

است که ارزشــیابی توصیفی در دوران ابتدایی باعث 
شــده دانش آموز ابتدایی آنچنان که باید از سواد لازم 
برخوردار نباشــند. حتی ما به این امــر فکر کردیم که 
نهادهای بیرونی چطور می توانند کمک حال آموزش 
و پرورش باشند تا به سمت مدرسه محوری و مرجعیت 

مدرســه برویم. تمام این گزاره ها در نقشــه 
راه ما آمده اســت و برای این نقشه راه برنامه 

خاص داریم.
نجفی پازوکی با اشــاره به اهمیت دسترسی 
همه بچه ها به آموزش به عنوان اولین مولفه 
نقشه راه یاد شــده، یادآور شد: سال گذشته 
تطبیــق آمار ســامانه دانش آموزی ســیدا 
و ســامانه ثبت احوال، تعداد دانش آموزان بازمانده از 
تحصیل در مقطع ابتدایی را ۲۰۵ هزار نفر نشــان می 
داد. ســامانه دقیق تری برای آن طراحی شــد و بر آن 
اســاس ما برای تک تــک ۲۰۵ هزار نفر یک شــخص 
پیگیری کننده در کل کشــور فرستادیم و این شخص 

به آدرس منزل تک تک این دانش آموزان مراجعه کرد 
تا متوجه شویم این بچه اگر مدرسه نیست کجاست؟. 
پیگیری کننده هــا مراجعه کردنــد و وضعیت بچه ها 

مشخص شد.
 معاون آموزش ابتدایی وزیر آموزش و پرورش با حضور 
در برنامه پرسشگر شــبکه آموزش سیما، با بیان اینکه 
سامانه دقیقی که برای شناسایی بازماندگان از تحصیل 
طراحی شد توانست آمار بازماندگان از تحصیل مقطع 
ابتداییی را شفاف کند، افزود: ما توانستیم از ۲۰۵ هزار 
بازمانده از تحصیل ۵۵ هزار نفر را جذب مدرسه کنیم 
یعنی حدود ۲۷ درصد کــودکان بازمانده از تحصیل را 

توانستیم به مدرسه برگردانیم.

نایب رییس انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی ایران 
با اشــاره به آنچه که راه افتادن موجی از اعمال زیبایی 
در کشــور خواند، درعین حال بر لزوم ورود پلیس فتا، 
پزشــکی قانونی، نظام پزشــکی و ... جهت شناسایی و 
معرفی صفحات و کلینیک هــای تقلبی زیبایی تاکید 

کرد.
 دکتر سید نجات حسینی - عضو هیئت علمی دانشگاه 
علوم پزشــکی زنجان اظهار کرد: حــدود ۶۰۰۰ پیج 
شامل پزشــکان با صلاحیت و فاقد صلاحیت کافی و 

یا افراد غیر پزشــک )مداخله گران( وجــود دارد که به 
انجام تبلیغات برای انجــام اعمال جراحی های زیبایی 
می پردازنــد . واحــد کنتــرل نظارت نظام پزشــکی 
بــه ۱۲۰۰ مــورد از ســایت های پزشــکان تذکرات 
آیین نامه ای داده است. اما متاســفانه اکثر سایت های 
مَجازی غیر پزشک هســتند )مداخله گران ( که دلالی 
اعمال  زیبایی را انجام می دهند و اینها را باید پلیس فتا 
مدیریت کند.نایب رییس انجمن جراحان پلاســتیک 
ایران گفت: یکی از مشــکلاتی که در  ایــران در حوزه  

پزشکی وجو دارد، راه افتادن موجی به نام موج زیبایی 
اســت که اغلب افراد تمایل به انجام عمل های زیبایی 
دارند  و این درحالیست که در اغلب مواقع  شاید  نیازی 
به انجــام آن عمل نباشــد و خیلی از ایــن افراد فریب 

همین تبلیغات دلال ها را خورده اند.
حســینی بیان کرد: با وجود تمایل به انجام عمل های 
زیبایی یکی دیگر از مشــکلات، ورود افــراد غیر فوق 
متخصص به انجام عمل های زیبایــی مانند لیفت ابرو 
و لیپوساکشن و غیره اســت که حتی در  برخی  موارد 

می تواند جان بیمار را بــه خطر اندازد.بنابر اعلام روابط 
عمومی انجمن جراحان پلاســتیک ایران، وی اظهار 
کرد: متاســفانه برخــی از  افراد غیر فــوق تخصص و 
دلال ها جهت انجام عمل هــای زیبایی حتی در فضای 
مجازی نیز شــروع به تبلیغ می کنند و مشــاهده شده 
است که در برخی موارد حتی بیمار پس از  انجام عمل 
توسط این افراد به دلیل وخامت حال در ICU بستری 
می شود و یا عصب ابرو فرد قطع شده و برخی مشکلات 

دیگر  که حتی می تواند غیرقابل جبران باشد. 

آموزش

جراحی

علی قدمی  وزیر آموزش و پرورش گفت: 
به  جز نیروهای خرید خدماتی که با آزمون 
جذب شــدند، معلم شــدن بــدون آزمون 

استخدامی با یک شرط امکان پذیر است.
 یکی از موضوعاتی که ســال گذشته وزارت 
آموزش و پرورش را با چالــش مواجه کرده 
بود؛ موضوع نیروهای خرید خدماتی بود که 
بر اساس قانون اســتفاده از آنها برای وزارت 

آموزش و پرورش ممکن نبود.
در حالی کــه وزارت آمــوزش و پرورش در 
ســال های اخیر با کمبود شدید نیرو مواجه 
اســت؛ بر اســاس قانون تنها از دو مســیر 
دانشــگاه فرهنگیان و تربیت دبیر شــهید 
رجایی و آزمون های اســتخدامی می تواند 
نیروی مورد نیاز خود را جذب کند و جذب 
نیرو غیــر از ایــن دو راه غیر ممکــن و غیر 

قانونی است.
با این حال تعــداد زیــادی از معلمان حق 
التدریســی و خرید خدماتی در چند سال 
اخیر خواستار این مســئله بودند که بدون 
برگــزاری آزمون اســتخدامی بــه صورت 
رســمی عضو آموزش و پرورش شوند. این 
افراد به دلیل اینکه چند ســال از عمر خود 
را در کلاس هــای درس گذرانــده بودنــد 
این توقع را از نظام آموزش کشــور داشتند 
که بــدون برگــزاری آزمون اســتخدامی 
آنــان را جذب کند و یا حداقــل یک آزمون 
استخدامی جداگانه برای آنان در نظر گرفته 
شود به طوری که اکثریت آنان جذب وزارت 

آموزش و پرورش شوند.
طرف قرارداد بسیاری از این معلمان خرید 
خدماتــی، ادارات کل آمــوزش و پرورش 
شهرستان ها بودند و در بسیاری از موارد این 
معلمان از عدم پرداخت چندین ماهه حقوق 

و مزایای خود شکایت داشتند.
همین موضوع باعث شــد تا برخــی از این 
معلمان در آزمون های اســتخدامی شرکت 
کنند و برخی دیگر از آنــان قید تدریس را 

بزنند.

دولت و نظام آموزشــی هم که با مشــکل 
کمبــود اعتبــار و کمبود معلــم به صورت 
همزمان مواجه بود، قادر به استخدام رسمی 
آنان نبود. نظام آموزش کشور که نتوانسته 
بودند امکان جــذب همه ایــن معلمان را 
فراهم کند از آنان خواســت فعلًا به تدریس 
ادامه دهند تا روزی آنان به استخدام دولت 

دربیایند.
رضا مراد صحرایی وزیــر آموزش و پرورش 
با حضور در یک برنامه تلویزیونی همچنان 
ایــن سیاســت نظــام آموزشــی در قبال 

نیروهای خرید خدماتی را ادامه داد.
صحرایی با اشاره به اینکه سال قبل تصمیم 
گرفته شــد که برای آخرین ســال شاهد 
آخریــن نیروهای خرید خدماتی باشــیم. 
گفت: آزمون های استخدامی اخیر فرصت 
فوق العــاده ای به ایــن نیروهــای خرید 
خدماتی داد و این نیروها برای شــرکت در 
این آزمون امتیاز داشــتند تــا از این طریق 

جذب آموزش و پرورش شــوند اما به دلایل 
زیــادی بســیاری از آنان نتوانســتند وارد 

شوند.

استفاده از نیروهای خرید خدماتی به 
شرط مجوز سازمان برنامه و بودجه

وزیر آموزش و پرورش با بیــان اینکه چون 
نیاز به نیرو داریم از نیروهای خرید خدماتی 
امســال هم اســتفاده می کنیم؛ گفت: ما از 
نیروهای خرید خدماتی استقاده می کنیم 
اما این استقاده یک شرط دارد و آن این است 
که بتوانیم مجوز اســتخدام این نیروها را از 
سازمان برنامه و بودجه و ســازمان اداری و 

استخدامی بگیریم.
وی با ابراز اطمینان از اینکه سازمان برنامه 
و بودجه و دولــت برای اســتفاده از نیروی 
خرید خدماتی کمــک خواهند کرد؛ گفت: 
ان شــاءالله همه تلاش خــود را داریم تا در 
خدمــت نیروهای خرید خدماتی باشــیم، 

مگر اینکه وضعیت صلاحیت حرفه ای آنها 
آن طور که مورد انتظار مردم اســت، نباشد. 
این حق مردم است که معلمانی سر کلاس 

باشند که از هر حیث ممتاز هستند.
صحرایی تاکید کرد: به همه ادارات آموزش 
و پرورش سراسر کشــور اعلام کردیم به جز 
نیروهای خرید خدماتی که با آزمون جذب 
آموزش و پرورش شده و استخدام شدند، در 
خصوص آن تعداد که از طریق آزمون جذب 
نشدند بر اساس مقدار ظرفیت استخدامی 
باقی مانده خود اجازه داریــم از این نیروها 
اســتفاده کنیم که البته این امر مشروط به 
همکاری سازمان برنامه و بودجه و سازمان 

اداری و استخدامی است.

برخی نیروهای خرید خدماتی حقوق 
سال گذشته را نگرفته اند

وی یادآور شــد: زمانی که من سرپرســت 
آموزش و پرورش شــدم، برخی از نیروهای 

خرید خدماتی ۶ ماه حقوق نگرفته بودند و 
ســازمان برنامه و بودجه می گفت این افراد 
با اجازه چه کســی جذب شــده اند؟، آنها 
هم راســت می گویند چراکه بایــد برنامه 

هرچیزی را داشته باشند. 
خدا می داند مــن چقدر عذاب کشــیدم. 
همین حالا نیز برخی از این نیروهای خرید 
خدماتی حقوق پارســال را نگرفته اند. باید 
در این راستا برنامه ریزی شــده و مساله با 

دقت رفع شود.

نیروهای خرید خدماتی و چالشی که 
امیدوار به حل آن هستیم

سال گذشته؛ معلمان خرید خدماتی و حق 
التدریسی اعتراض داشتند و اعلام کردند، 
پس از ســال ها تدریس و عــدم پرداخت 
حقوق و مزایای مناســب، سرانجام وزارت 
آموزش و پــرورش آنان را باید اســتخدام 
کند. این در حالی بود کــه وزارت آموزش 
و پرورش هم به جهــت ملاحظات قانونی 
ملزم به برگزاری آزمون اســتخدامی برای 

جذب نیرو بود.
برخی از ایــن معلمــان از طریــق آزمون 
اســتخدامی جذب نظام آموزشــی شدند 
با این حال همچنان برخــی از این معلمان 
بدون آزمــون در حال تدریس هســتند و 
وزارت آموزش و پرورش هم به جهت اینکه 
همچنان با کمبود شــدید نیرو مواجه است 
ناچار اســت از ظرفیت آنان اســتفاده کند. 
در این شــرایط باید منتظر ماند و دید که آیا 
صحرایی و مجموعــه همراهانش در وزارت 
آموزش و پــرورش می تواننــد راهی برای 
جذب این افراد پیدا کننــد؟ در صورتی که 
امکان اســتخدام نیروهای خرید خدماتی 
فراهم نشــود آیا پرداخت حقوق این دسته 
از معلمان بدون مشکل انجام خواهد شد یا 
مانند سال گذشته باید شاهد عدم پرداخت 
حقوق معلمــان خرید خدماتــی به مدت 

طولانی باشیم؟

خریــدار  بــه گفتــه معــاون آموزش 
متوســطه وزیر آموزش و پرورش، امســال 
علیرغم وجــود متقاضی بــرای ثبت نام در 
هنرســتان ها، اما به دلیل ظرفیت محدود، 
هنرستان ها ظرفیت ثبت نام دانش آموزان 

با معدل های ۱۹.۵ و ۲۰ را نداشتند.
 محمدمهدی کاظمی اظهار کرد: امســال 
هنرســتان ها متقاضی ثبت نام داشتند اما 
ظرفیت محدود بود و ظرفیتــی برای ثبت 
نام دانش آمــوزان با معــدل ۱۹.۵ و ۲۰ در 

هنرستان ها وجود نداشت.

عمده مشاغل کاری به مدرک 
دانشگاهی نیاز ندارد

وی با بیان اینکه دوره اول متوســطه دوره 
هویت یابی و شناسایی استعدادها و علایق 
دانش آموزان اســت، توضیح داد: ۳ میلیون 
و ۷۶۰ هــزار دانش آموز در متوســطه اول 
داریم، این دوره را با این نگاه دنبال می کنیم 
که زمینه شناســایی علایق دانش آموزان 
بــا دروس مهارتی مثل کار و فنــاوری و نیز 
فرهنگ و هنر و ســایر مهارت ها فراهم شود 
البته دنبال این هســتیم که فرآیند هدایت 
تحصیلی را از پایه چهارم ابتدایی آغاز کنیم.

معاون آموزش متوســطه وزیــر آموزش و 
پرورش بــا بیان اینکه معلمان باید بیشــتر 
در فرآینــد هدایت تحصیلی نقش داشــته 
باشند، ادامه داد: ســال گذشته حدود یک 
میلیون شــغل توســط دولت ایجاد شد که 
بیــش از ۵۰ درصد این مشــاغل با مدرک 
دیپلم بوده اســت. این یعنی عمده مشاغل 
کاری به مدرک دانشگاهی نیاز ندارد. افراد 
مدرک کارشناسی ارشد و دکترا می گیرند 
و پس از آن بایــد مهارتی کســب کنند تا 
بتوانند در ســطح دیپلم شــاغل شوند. این 

هزینه ها را باید مد نظر قرار داد.

آغاز آموزش برنامه نویسی و کد 
نویسی از متوسطه اول

کاظمی با تاکید بر اینکــه معاونت آموزش 
ابتدایی برنامــه دارد تا مهــارت آموزی به 
دانــش آمــوزان را در دوره دوم ابتدایــی، 
متوســطه اول و متوســطه دوم دنبال کند، 
تصریح کرد: موضوع هوش مصنوعی در دنیا 
مطرح است. هفته گذشــته در شورای عالی 
انقلاب فرهنگی و ســتاد نقشه علمی کشور 
موضوع ســند هوش مصنوعی کشور مطرح 
بود که دروازه ورود به هوش مصنوعی برنامه 

نویسی و کد نویسی اســت. از سال گذشته 
آموزش برنامه نویســی و کد نویســی را در 
متوســطه اول آغاز کردیم و ۱۲ هزار معلم 
را آموزش دادیم. دنبال این هســتیم همه را 
آموزش دهیم و آموزش ترکیبی را از طریق 
شبکه آموزش دنبال کنیم. در طول امسال و 
تابستان ســال آینده دنبال این امر هستیم. 
از ســال قبل طرح پویش جهاد علمی را در 
این معاونت داشــتیم که طــی آن بهترین 
آموزشها به معلمان در دورترین نقاط کشور 

در مدارس شبانه روزی رسید.

چه تعداد از دانش آموزان دوره متوسطه 
اول امسال به سمت هنرستانها سوق 

پیدا کرده اند؟
  وی در پاســخ بــه اینکــه چــه تعــداد از 
دانش آموزان دوره متوســطه اول امسال به 
سمت هنرســتان ها ســوق یافتند؟، عنوان 
کرد: در طول دو سال این دولت بیش از ۱۰۰ 
هزار نفر به جمعیت هنرستانی ها اضافه شده 
است. در حال حاضر به رقم یک  میلیون و ۸۴ 
هزار نفر رسیده ایم و این عدد در طول تاریخ 
آموزش و پرورش بی ســابقه اســت. هدف 
گذاری کردیم تا پایان برنامه هفتم توســعه 

ســهم ۴۵ درصدی را محقق کنیم و این رقم 
را به یک میلیون و ۵۷۴ هزار نفر برســانیم.  
معاون آموزش متوســطه وزیــر آموزش و 
پرورش با حضور در برنامه پرسشــگر شبکه 
آموزش سیما، خاطر نشــان کرد: ما اشتباه 
راهبردی داشــتیم که طی ۱۳ سال گذشته 
ســهم رشــته ریاضی از ۲۸ درصد به حدود 
۱۴ درصد تقلیل داشــته است. سال گذشته 
این امر را حدود ۱.۸ درصد توســعه دادیم و 
امســال هم انجام می دهیم. هــدف گذاری 

کردیم حــدود ۴۱ درصد دانــش آموزان به 
شــاخه فنی و حرفه ای بیایند ولــی این امر 
را با توجه به بازار کار انجــام می دهیم. برای 
مثال صاحبان اصلی آموزش فنی و حرفه ای، 
کارخانجات و بنگاه های اقتصادی هستند که 
باید پای کار آیند و مشارکت کنند، در همین 
راستا هنرســتان های جوار کارخانه را ایجاد 
کردیم که محدود هستند. این درخواست را 
از همه دولت دارم که برای توسعه این امر به 

ما کمک کنند.

بازگرداندن ۲۷ درصد دبستانی های بازمانده از تحصیل به مدرسه

هشدار درباره موج عمل های زیبایی در کشور



تهیه کننده فیلم مطرح کرد

هایپاور  را با منصور مقایسه نکنید!

فرهنگ
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 شهدا هویت نامیرای این کشورند
محمد خزاعی سینما قاب کوچکی است برای تصویر این همه بزرگی!

بار دیگر هفته دفاع مقدس فرا رســید و یادمــان آورد که همه ما در هر 
مقام و رتبه ای چه رسالت و مسئولیت سنگینی در قبال گنجینه هشت 
سال مجاهدت، ایثار و شهادت بر دوش داریم.امروز، بیش از همیشه به 
بازروایی، بازخوانی و تعمق در تصویر حقیقی قهرمانان تاریخ ساز دفاع 
مقدس نیاز داریم؛ به پیام شهیدان که مشــعل های انسانیت، غیرت و 
معرفت اند، برای خودآگاهی، صیانت و مرزبانی از حریم اخلاق و هویت، 

برای حراست از کرامت و عزت یک ملت.
تاریخ دفاع مقدس با رنــگ و بوی مکتب عاشــورا افق های جدیدی را 
جلوی دیدگان ما قرار داده است درک این همه خلوص و بزرگی، امروز، 
در میان قیل و قال های بی شــمار زندگی روزمره، غبار گرفته، گم شده 
اســت؛ شــناخت و درک قهرمانانی که برای بقای این سرزمین، برای 
حفظ دین، خانواده و آزادی، از جان شــیرین گذشتند، اوج گرفتند و تا 

ملکوت آسمان پر کشیدند- ساده نیست.
گاه، در میــان غبارهــا، در حبــاب روزمرگی ها و هیاهوهــا فراموش 
می کنیم که شهیدان برای ما، برای حیات و غرور ملی و دینی ما و برای 
این مرز و بوم چه کرده اند و هفته دفاع مقدس بهانه و فرصتی اســت تا 
یادی کنیم از شــهدا، از غربت این روزهای شــهدا، از دلتنگی پدران و 
مادران شهدا، همسران، یادگارهای شــهدا و …چگونه شهیدان برای 
وطن عزیز، بــرای ذره ذره این خاک، برای بــاروری نهال ولایت و برای 

غرور و عزت جان بر کف نهاده اند و تن به خطرها سپرده اند.
شهدا هویت نامیرای این کشورند. سند پرافتخار این کشورند. هیچ لنز 
و دوربینی گنجایش تصویر این شــعاع پرفروغ را ندارد. چرا که سینما 

قاب کوچکی است برای تصویر این همه بزرگی!
با این وجود هرکس باید به اندازه وســع نگاهش از این دریای بی کران 
سهمی بر می داشــت. به همین دلیل هم راویان دفاع مقدس در طول 
چهار دهه، تلاش گسترده ای داشــته اند تا به مدد هنر سینما یاد و نام 

دلاوران و رزمندگان هشت سال دفاع مقدس را زنده نگاه دارند.
در این مسیر، سینماگران دغدغه مند ســرآمدتر و پیشتاز ظاهر شده اند 
و آثاری را با موضوع این حماسه بزرگ بر پرده نقره ای سینماها تابانیدند 
اما به خاطر بزرگی و گســتره واقعه، هنــوز بســیاری از اتفاقات بزرگ 
و شــگرف هشــت ســال دفاع مقدس به زبان تصویر در نیامده و بر پرده 
سینماها نقش نبسته اســت و هنوز دوربین سینما مجالی برای بازنمایی 
آن حماســه ها و آن قهرمانان نیافته است. بی شــک غبار زدایی از تاریخ 
دفاع مقدس یکی از وظایف ذاتی ســینما در برهه کنونی است. که امید 
است به همت و اراده ســینماگران و مدیران و مسوولان مختلف این مهم 
به فرجامی خوش منجر شود. چرا که تاریخ دفاع مقدس در این سرزمین 
همیشگی و ماندگار است و سینما در ارائه این تصویر نقش اساسی دارد.«

وزهای سینمای ایران در پانزدهمین   ر
جشنواره تاشکند

روزهای ســینمای ایران هفتــم تا یازدهــم مهرمــاه در پانزدهمین 
جشنواره بین المللی تاشکند معروف به »مروارید جاده ابریشم« برگزار 
می شود.به گزارش روابط عمومی بنیاد ســینمایی فارابی، پانزدهمین 
جشــنواره بین المللی تاشــکند، معروف به »مروارید جاده ابریشم«، 

مهرماه امسال میزبان سینمای ایران خواهد بود.

فیلم های »بدون قرار قبلی« ساخته بهروز شعیبی، »رمانتیسم عماد و 
طوبی« ساخته کاوه صباغ زاده، »دســته دختران« ساخته منیر قیدی 
و »مهران« ساخته رقیه توکلی که از آثار بنیاد سینمایی فارابی هستند 

در این رویداد سینمایی به نمایش در می آیند.
پانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم تاشــکند از ۲۹ سپتامبر تا سوم 

اکتبر برابر با هفتم تا ۱۱ مهرماه برگزار می شود.

علی رغم حضور دنیرو در تبلیغات
شایعه بازسازی راننده تاکسی برای تبلیغ تاکسی 

آنلاین رد شد
رابرت دنیرو و »اوبر« خبرهای منتشــر شده درباره ایفای نقش »راننده 
تاکسی« توســط این بازیگر برای تبلیغات تلویزیونی بریتانیا را تکذیب 
کردند. یکی از نمایندگان رابرت دنیرو انتشار اخباری مبنی بر اینکه این 
بازیگر برنده اسکار دوباره نقش تراویس بیکل فیلم »راننده تاکسی« را 

برای تبلیغات اوبر بازی کرده، رد کرد.
در روزهای اخیر گزارش هایی منتشر شد که می گفت دنیرو می خواهد 
نقش شــخصیت اصلی درام مارتین اسکورسیزی در ســال ۱۹۷۶ را 
که موجب شــد او به عنوان یکی از بازیگران بــزرگ دوران خود تثبیت 
شــود، تکرار کند. این گزارش ها آنقــدر جدی بودند که پل شــریدر 
فیلمنامه نویس »راننده تاکســی« درباره آن اظهار نظر کرد و این فکر 
را به نقد کشید.شــریدر چند روز پیش در فیس بوک نوشت: اینکه چرا 
باب این کار را انجام می دهد فراتر از محاســبات من است. من این فیلم 
تبلیغاتی را ندیده ام و اگر خوش شانس باشــم هرگز این کار را نخواهم 
کرد.کمپانی تاکســی آنلاین اوبر در بیانیه ای تایید کرد که دنیرو اواخر 
سال در فیلمی تبلیغاتی برای این سرویس در بریتانیا دیده می شود اما 
ربطی به موضوع »راننده تاکسی« ندارد. این شرکت در بیانیه ای گفت: 
ما در حال فیلمبرداری یک فیلم تبلیغاتی با رابرت دنیرو در لندن برای 

کمپین جدید اوبر بریتانیا هستیم.

یادداشت

قاب

با هدف حمایت از تأمین مســکن هنرمندان در مرحله 
اول، مقدمات اختصاص مســکن در شــهر پرند، برای 
۵۷۰ نفر از اصحاب فرهنگ و هنر واجد شرایط دریافت 

مسکن که دارای فرزند هستند، فراهم شد.
 به نقــل از روابــط عمومی صنــدوق اعتبــاری هنر، 
ســیدمجید پوراحمدی مدیرعامل صنــدوق اعتباری 
هنر گفت: در خرداد ماه ســال جاری با دســتور ویژه 
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی و با پیگیری های انجام 
شــده امکان ثبت نام اعضای صندوق اعتباری هنر در 
طرح نهضت ملی مســکن طی توافق صندوق با وزارت 
راه و شهرســازی فراهم شــد و براســاس فراخوان و 
اطلاع رسانی های انجام شــده نزدیک به ۸ هزار نفر از 
اعضای تحت پوشــش صندوق اعتباری هنر در سامانه 

نهضت ملی مســکن ثبت نام کردند. در این 
چارچوب ۵ هزار نفر از افراد واجد شــرایط در 
سراسر کشور شناخته شدند که از این تعداد 
بیش از هزار و ۷۰۰ نفر را هنرمندان ســاکن 
استان تهران تشــکیل می دهند.وی افزود: 
پس از شناســایی هنرمندان واجد شرایط، 
در مرحله اول، فرآیند تشــکیل پرونده برای 

۵۷۰ هنرمند متقاضی مسکن هنرمندان ساکن تهران 
با اولویت افراد متأهل دارای فرزند آغاز شــده است و با 
ارسال پیامک به این گروه از اعضا، اطلاع رسانی لازم نیز 
صورت گرفته است.مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اظهار کرد: با هماهنگی های به عمل آمده بین صندوق 
اعتباری هنر، معاونت توســعه مدیریت و منابع انسانی 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و وزارت راه و 
شهرسازی در یکی از مناسب ترین نقاط شهر 
جدید پرند، قطعه زمینی برای ساخت بخشی 
از مسکن هنرمندان در نظر گرفته شده است 
که در روزهای آتی با تکمیــل پرونده اولین 
گروه هنرمندان معرفی شــده شــامل ۵۷۰ 
نفر از فعالان فرهنگی و هنــری دارای فرزند 
ساکن تهران، کلنگ ساخت مسکن هنرمندان و ایجاد 
شهر هنر توســط وزرای فرهنگ و ارشاد اسلامی و راه و 
شهرسازی به زمین زده خواهد شــد.پوراحمدی ادامه 
داد: از آنجا که براســاس ضوابط و مقررات وزارت راه و 
شهرســازی بخشــی از مراحل فرایند تکمیل پرونده 
در دفاتر اســناد رسمی طی می شــود با برنامه ریزی و 

هماهنگی به عمل آمده نزدیکترین دفتر اسناد رسمی 
به محل صندوق اعتباری هنر برای این موضوع در نظر 
گرفته شده اســت و با هدف حمایت از اعضای صندوق، 
هزینه دفترخانه شــامل تعهــد نامــه و ضمانت نامه 
مجموعاً به مبلغ ۶۱۶ هزار تومان توسط صندوق برای 

هر نفر پرداخت می شود.
وی در پایــان گفــت: ۵۷۰ نفر از اعضایــی که پیامک 
دریافت کرده اند، مطابق با برنامه زمانی اعلام شده با در 
دست داشتن مدارک اعلام شده برای تشکیل و تکمیل 
پرونده خود به صندوق اعتبــاری هنر مراجعه کنند. به 
تدریج و براساس برنامه زمانبندی برای سایر گروه ها و 
هنرمندان واجد شــرایط ثبت نام شده در تهران و سایر 

استان ها پیامک ارسال خواهد شد.

فیلــم »گل های بــاوارده« بــه کارگردانــی مهرداد 
خوشبخت در تدارک اکران پاییزی است.

»گل های بــاوارده« با نام قبلی »پالایشــگاه« آخرین 
ساخته مهرداد خوشبخت است که سال قبل در چهل 
و یکمین جشــنواره فیلم فجر رونمایی شد. این فیلم 
درباره جابه جایی تجهیزات و امکانات پالایشگاه آبادان 

در زمان حصر آبــادان به رهبری یــک مهندس نفتی 
است.

نمایش فیلم در جشــنواره فجر با حاشیه های فراوانی 
همراه بود کــه ابتدا با تغییر در زمان اکران آغاز شــد و 
بعد هم به اعتراض  فیلمساز از نسخه به نمایش درآمده 
رسید. البته پیش از جشــنواره هم این فیلم بخاطر نام 

حمید فرخ نژاد به عنوان یکــی از بازیگران اصلی دچار 
حاشیه شده بود.

مهرداد خوشــبخت در نشســت خبــری فیلمش که 
ســاعت یک بامداد برگزار شــد، توضیح داد:  زحمت 
زیادی برای ســاخت یک فیلم آبرومند کشــیده شده 
ولی به دلیل استاندارد نبودن تجهیزات سالن )پردیس 

ملت( این زحمت درســت دیده نشــد.  او همان شب 
تاکید کرد که دســت کم تا دو ماه پروژه درگیر کارهای 
فنی خواهد بود و باید چهار تا پنج ماه زمان صرف شود 
تا فیلم به بهترین شکل آماده شود.حالا پس از گذشت 
بیش از هفت ماه، سعید ســعدی - تهیه کننده فیلم- 

خبر می دهد: فیلم آماده اکران است.

صندوق

گل های باوارده

زهــرا منصــوری  تهیه کننــده فیلــم 
ســینمایی »هایپاور« که همزمان با هفته 
دفاع مقدس در گــروه »هنروتجربه« روی 
پرده رفته اســت، بــه انتقادات نســبت به 

کیفیت این فیلم پاسخ داد.
ابوذر جــوکار تهیه کننده فیلم ســینمایی 
»هایپاور« به کارگردانــی هادی محمدپور 
که ایــن روزهــا در گــروه »هنروتجربه« 
روی پرده رفته اســت، دربــاره این اکران 
توضیــح داد: قرار بــر این بود کــه فیلم در 
هفتــه دفاع مقــدس اکران ویــژه ای را در 
گروه »هنروتجربه« داشــته باشد و به نوعی 
این اکــران، اکران عمومی فیلم محســوب 
نمی شود. پخش تلویزیونی فیلم هم مربوط 
به توافق فارابی و صداوســیما بود که برای 
یک نوبت در ایام نوروز اتفاق افتاد و تنها یک 

بار هم تکرار داشت.
این تهیه کننده دربــاره انتقادها از کیفیت 
ســینمایی فیلم »هایپاور« گفــت: اینکه 
کارگردان این فیلم یک فیلمساز فیلم اولی 
بود و اینکه چه پروداکشن و منابعی را برای 
ســاخت این فیلم در اختیار داشته ایم باید 

مدنظر بگیریم.
 برخی دوســتان می خواســتند فیلم را با 
نمونه های مشــابه قیاس کنند، اما به عنوان 
فردی که ســال ها در عرصه پدافند هوایی 
تجربــه و فعالیت داشــته ام، می دانم آنچه 
را می خواســتم در ایــن فیلم بــه نمایش 
درآورده ام. درست اســت که شاید ترکیب 
عوامــل قــوی و حرفــه ای نداشــتم و در 
برخی بخش هــا ضعف هایی داشــتیم اما 
از تصویربــردار تــا آهنگســاز و صدابردار 
فیلم بســیار خوب عمل کردنــد و همه از 

حرفه ای های سینما بودند.
وی افزود: عمده ایرادی که به ما گرفته شد 
این بود که چرا کســت اصلــی بازیگران را 
قوی تر انتخاب نکرده اید که شــاید اگر این 
کار را کرده بودیم، بــا انتقادات کمتری هم 
مواجه می شدیم. شما اگر بهترین فیلمنامه 
را هم بــرای یک فیلــم در اختیار داشــته 
باشــید، باز هم هســتند عده ای که منتقد 

آن خواهند بود. در تراز فیلم هایی از جنس 
فیلم ما، طبیعتاً این جنس انتقادها بیشــتر 
هم می شــود. در کلیت اما براساس منابع و 
امکاناتی کــه در اختیار داشــتیم، به آنچه 
می خواســتیم رسیدیم. شــاید مخاطبان 
کمتری داشته باشــیم. اگر به دنبال گیشه 
بودیــم، خیلــی پارامترهای دیگــر را باید 
مدنظر قرار می دادیم. از انتخاب کارگردان 
گرفته تا ترکیب بازیگران می توانســتیم به 
گونه دیگری عمل کنیــم اما در حال حاضر 
فیلمی ساخته ایم که براســاس منابعی که 
در اختیار داشتیم، پاسخگوی نیازهای مان 

است.

هدف مان از سرمایه گذاری، 
سرمایه برداری نبود!

جوکار ادامه داد: برخی فیلم ها در ســینما 
با این هــدف مــورد ســرمایه گذاری قرار 
می گیرنــد کــه در ادامه ســرمایه برداری 
صورت بگیــرد. ما امــا به دنبــال این نگاه 
نبودیم. هدف ما ساخت این فیلم بود تا این 

واقعیت ها دربــاره پدافند هوایی ایران دیده 
شود. 

یک بستر دیده شدن این فیلم تلویزیون بود 
و یک بســتر آن هم می تواند سینما و حتی 
سکوهای شبکه خانگی باشد. معتقدیم در 

این بسترها فیلم دیده می شود.
افرادی کــه صاحب نظر نظامی هســتند و 
شهید ســتاری را از نزدیک می شناختند، 
در این قیاس فیلم ما را موفق تر از »منصور« 
می دانند. اما از نظــر انتخاب بازیگر و کلیات 
سینمایی فیلم خب طبیعتاً در فیلم منصور 

عوامل قوی تری پای کار بودند
تهیه کننــده »هایپــاور« بــا اشــاره بــه 
پروداکشــن و تجهیــزات نظامــی مورد 
اســتفاده در این فیلم گفت: مــا تجهیزات 
هوایی بســیاری را برای ایــن فیلم پای کار 
آوردیم. فیلم از نظر پروداکشــن تولید یکی 
از فیلم هــای قوی در این زمینه محســوب 
می شود. ما برای ساخت فیلم کم نگذاشتیم، 
شاید فیلمنامه قوی نداشتیم و کارگردانی 
کار هــم با توجه بــه تجربه اولــش چندان 

قوی نبوده باشــد، اما در مجمــوع فیلم در 
حدواندازه خودش موفق بوده اســت. واقعاً 
هــم در قیاس بــا فیلم هایی که بــا فیلم ما 

مقایسه می کنند، هزینه آن چنانی نکردیم.
ایــن تهیه کننده دربــاره مقایســه میان 
تصویر ارائه شده از شهید ســتاری در فیلم 
»هایپاور« بــا فیلم »منصــور« هم گفت: 
افرادی کــه صاحب نظر نظامی هســتند و 
شهید ســتاری را از نزدیک می شناختند، 
در این قیاس فیلم مــا را موفق می دانند. اما 
از نظر انتخــاب بازیگر و کلیات ســینمایی 
فیلم خــب طبیعتاً در فیلــم منصور عوامل 

قوی تری پای کار بودند. 
فیلم »منصور« به دنبال پرداختن به مقطع 
حضور شهید ســتاری در فرماندهی نیروی 
هوایی بود. اما ما می خواستیم نقش پدافند 
هوایی در عملیات والفجــر ۸ را با تمرکز بر 
نبوغ شهید ســتاری، تصویر کنیم. برخی به 
فیلم ما ایراد گرفتند که چرا شــهید بابایی 
یا شهید صیاد شــیرازی در فیلم کمرنگ تر 
هستند. ما نگاه مان معطوف به همین بخش 

بود. در عین اینکه نمی خواستیم پرتره یک 
شهید را هم به تصویر درآوریم.

وی افــزود: واقعاً نمی توان ایــن ۲ فیلم را از 
این منظر با هم مقایســه کــرد و نمی توان 
گفت کدام فیلم موفق تر بوده اســت چرا که 
۲ هدف کاملًا مجزا با هم داشته اند. در فیلم 
»هایپاور« مشکلاتی که در مقطع عملیات 
والفجر با آن مواجه بوده ایم، روایت می شود 
و مشــخص اســت که چه نبوغی در میان 
بوده تا بتوانیــم چتر امنی را بــرای اجرای 
آن عملیــات به وجود بیاوریــم. این نکته را 
هم مدنظر داشته باشــید که ما کل عملیات 
والفجر ۸ را هم به تصویر نکشــیدیم و تنها 
بخش مربوط به پدافنــد هوایی آن را روایت 

کرده ایم.

روایت یک پدافند معجزه آسا در جنگ
جوکار با اشاره به جزئیاتی از پدافند هوایی 
صورت گرفته در عملیــات والفجر ۸ عنوان 
کرد: ما در ایــن عملیات در طــول ۲۰ روز 
چیزی در حدود ۸۷ فرونــد از هواپیماهای 
دشــمن را ســرنگون کردیم کــه حضرت 
آقا ایــن عملیــات را یک عملیــات پدافند 
معجزه آســا توصیــف کردند. مــا در طول 
تاریــخ چنین دســتاوردی را در طول فقط 
۲۰ روز نداشــته ایم. آن هــم در مواجهه با 
هواپیماهایی کــه غالباً هــم هواپیماهای 
به روزی بودنــد. انهدام ایــن ۸۷ فروند در 

مستندات جنگ ما ثبت شده است.
این تهیه کننده ســینما که خود بازنشسته 
ارتش اســت، درباره ورود خــود به عرصه 
فیلمسازی هم گفت: من بعد از بازنشستگی 
با هدف تاریخ نگاری به ارتش بازگشــته ام و 
به عنوان یــک تحلیل گر مشــغول نگارش 
تاریــخ جنــگ هســتم. در ایــن مســیر 
دوســتان خوبــی در حــوزه کارگردانی و 
فیلمنامه نویسی داشــته ام که باعث شد به 
سمت فیلمسازی هم سوق پیدا کنیم و این 
فیلم به سرانجام رسید. امید داریم در آینده 
فیلم هایی با شرایط بهتر هم بتوانیم، تولید 

کنیم.

فراخوان صندوق اعتباری هنر برای اعضای متقاضی مسکن

فیلم پرحاشیه جشنواره فجر آماده اکران می شود

چرا در پایتخت کنسرت پاپ نداریم؟!
خریــدار  میــلاد ماهــان راد کــه از 
تهیه کنندگان موســیقی پاپ است، درباره 
دلایل تاخیــر در برگزاری کنســرت پاپ 
در تهران می گویــد که بخشــی از این امر 
به سیاســت های محدود کننــده برخی از 

مسئولان فرهنگ و هنر برمی گردد.
روال برگزاری کنســرت ها بــا پایان محرم 
و صفر همه ســاله به این صــورت بوده که 
در هفتــه پایانی ایــن ایام، بلیت فروشــی 
کنسرت های مختلف آغاز می شده است اما 
امســال با وجود اینکه بیش از یک هفته از 
پایان ایام ســوگواری می گذرد، به جز چند 
کنسرت محدود، شاهد برگزاری اجراهای 

صحنه ای متعددی در کشور نیستم.
شــاید در نگاه اول به نظر برســد، به دلیل 
حضــور هنرمنــدان در خارج از کشــور با 
کم رونقی کنســرت ها در کشور به خصوص 
پایتخت مواجه هســتیم  اما پس از پرس و 
جو متوجه شدیم که برگزاری کنسرت های 
پاپ در تهران به اواسط مهرماه موکول شده 

است.
میلاد ماهــان راد  )تهیه کننده موســیقی( 
علت برگزار نشــدن کنســرت های پاپ در 
تهران را »همراهی و حمایت نکردن برخی 

دســتگاه های دولتی مســئول« می داند و 
به ایسنا می گوید: شــاید برخی بگویند که 
مردم علاقه خود را به موسیقی پاپ از دست 
داده اند ولی حقیقت اینجاست که مردم نه 
تنها علاقه خود به موسیقی پاپ را از دست 
نداده اند بلکه اگر حمایت های مردمی از این 
طیف موســیقی نبود، به جرأت کور سوی 
موسیقی پاپ در ایران در این شرایط پیش 

از این خاموش می شد.
او همچنیــن توضیح می دهد که بســیاری 
از مســولان به دنبال محدودسازی شدید 
موسیقی پاپ هستند و می گوید: متاسفانه 
مســتقل از اثــرات حوادثی ماننــد بحران 
کرونا و یــا ناآرامی های ســال گذشــته، 
ســاختار حمایت و هدایت موســیقی پاپ 
در ایران دارای مشــکلاتی ریشه ای است؛  
فکر نمی کنــم این انتظار زیادی باشــد که 
موســیقی پاپ بتواند در فضای صدا و سیما 
تبلیغ شــود و یا برنامه های نقد و نظر مانند 

سینما و یا ورزش داشته باشد!
ماهــان راد در همیــن راســتا بــه نتایج 
سیاســت گذاری ها در عرصــه موســیقی 
می پــردازد و تصریح می کند: متأســفانه 
خیلی وقت ها همــان ظرفیت های محدود 

در بخش دولتــی و خصوصی، یــا کاهش 
داشــته اند یا اولویت خود را از کنســرت به 
کاربری های دیگر مثــل همایش و ... تغییر 
داده اند. در همین تهران در یکی دو ســال 
اخیر از پنج سالن حداقلی موجود برای اجرا 
، دو سالن ایرانیان و ســالن وزارت کشور از 
دور برگزاری کنسرت خارج شده اند و بیش 
از ۵۰ خواننده باید تنها در ســه سالن روی 

صحنه بروند.
این تهیه کننــده در همین بــاره می گوید: 
در عرصه محتوا و شــعرها چنــدان ضوابط 
و رویکــرد هدایتگــری حاکــم نیســت و 
ســلیقه محوری بر ممیزی ها انجام گرفته 
اســت؛ به همین دلیل چندان شــاهد ارائه 
کار جدیــد در بیــن خواننده ها نیســتیم. 
ســختگیری برای صدور مجوزها در سایر 
اســتان ها در ســنوات اخیر به حدی رسید 
که منجر به انتشــار بیانیه صنف و اعتراض 

شخص وزیر ارشاد شد. 
او ادامه می دهد: بدنــه مدیریتی وزارتخانه 
فعلا سیاســت ســکوت را در پیش گرفته 
است. خبری هم از نشســت  خبری اعلان 
سیاست ها و برنامه ها نیســت. سایر نهادها 
و دســتگاه ها هم چندان از موســیقی پاپ 

حمایــت نمی کنند. مالکیــت معنوی آثار 
رعایت نمی شــود حتی اپراتورهای بزرگ 
موبایــل بجای حمایــت از ایــن صنف، در 
شبکه های اجتماعی و اپلیکیشن های خود 
حمایت قابــل توجهــی از مالکیت معنوی 

خوانندگان ندارند.
ایــن تهیه کننــده موســیقی می گوید که 
»باوجود چنین شرایطی ســرمایه گذاران 
از عرصــه فرهنگــی گریزان شــده اند« و 
ادامه می دهــد: به همین دلیــل هم اندک 
علاقه مندان و فعــالان صنف بــه ناچار به 
ســمت اجراهای خارج از کشور رو آورده اند 

که هر چند حفظ ارتباط و تعامل با ایرانیان 
خارج از کشور امری ستوده و ارزشمند است 
اما جهت گیری اخیر بیشــتر ناشی از فضای 
بســته و عدم حمایت داخلی اســت. خیل 
مشــتاقان جوان و علاقه مندان داخلی هم 
یا با صرف هزینه های گــزاف در قالب تورها 
برای شرکت در کنســرت به خارج از کشور 
می روند و یا فعالیت های تفریحی نه چندان 
ســالم را جایگزین محیط مفرح، ســالم و 
خانواده محور کنســرت داخلی کرده اند و 
با این شــرایط واقعا چندان امیدی به آینده 

موسیقی پاپ در ایران وجود ندارد.

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تكلیف
شناسه آگهی 1799790

برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رســمی مســتقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض 1- خانم عســل کریمی بشماره شناسنامه 
۲111۹۴۹1۰۸ بشــماره ملی ۲111۹۴۹1۰۸ صادره از گرگان فرزند محسن متقاضی كلاسه پرونده 
1۴۰۲11۴۴1۲۴۸۰۰۰۰۶1۳ در ۴/555 ســهم از 1۰۰ســهم از ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شــده است ۲- خانم غزل کریمی بشماره شناسنامه 5۳۳ بشماره ملی ۲1۲1۳۸۲۰۹۷ 
صــادره از گــرگان فرزند محســن متقاضــی کلاســه پرونــده 1۴۰۲11۴۴1۲۴۸۰۰۰۰۶1۶ در 
۴/555ســهم از 1۰۰ ســهم از ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است۳- خانم 
عفت کریمی بشــماره شناســنامه ۲111۹۴۹1۰۸ بشــماره ملی ۲111۹۴۹1۰۸ صــادره از گرگان 
فرزند یداله متقاضی کلاســه پرونده 1۴۰۲11۴۴1۲۴۸۰۰۰۰۶1۷ در ۲۲.۷۸ سهم از . 1۰۰ سهم 
از ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده اســت ۴- آقای علی اصغر رحیمیان بشماره 
شناســنامه ۷ بشماره ملی 5۷۲۹۸۶۶۳۲1 صادره از بردسکن فرزند برات اله متقاضی کلاسه پرونده 
1۴۰۲11۴۴1۲۴۸۰۰۰۰۶1۹ در ۹.۳۳ ســهم از 1۰۰ ســهم از ششــدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده اســت 5- آقای محمود رحمیان بشماره شناسنامه ۷ بشماره ملی 5۷۲۹۸۸5۷۹۲ 
صادره از کاشــمر فرزند برات اله متقاضی کلاسه پرونده 1۴۰۲11۴۴1۲۴۸۰۰۰۰۶1۹ در 5۸/۷۸ 
سهم از 1۰۰ سهم از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت 5۰۲ متر 
مربع از پلاک 1۰۸ اصلی واقع در اراضی باکر محله بخش ۳ حوزه ثبت ناحیه ۲ گرگان طبق رای صادره 
حکایــت از تصرفات متقاضی دارد لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز 
آگهی میشود از این رو اشخاصی که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع 

ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول :  1۴۰۲/۰۶/1۹تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰۲/۰۷/۰۴

حجت اله تجری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان
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میدان

بانوی رکابزن ایران پس از کســب مــدال برنز در بازی 
های آسیایی گفت: برای حضورم در بازی های آسیایی 
تردیدهای زیادی وجود داشــت اما با مدالم پاسخ همه 

آنها را دادم. 
 فرانک پرتوآذر پس از کســب مدال تاریخی دوچرخه 
سواری کوهستان در بازی های آســیایی گفت: برای 
رســیدن به این مدال زحمت و تلاش کرده بودم. یکی 
از مهمترین اهداف زندگی ورزشــی من کســب مدال 
بازی های آســیایی بود و برای رســیدن به آن زحمت 

فراوانی کشیدم.
وی افزود: البته با آمادگی صد درصد مســابقه ندادم و 

همین کار من را دشــوارتر کرد. هم آســیب 
دیدگی دســت داشــتم که در یــک رقابت 
خارجی اتفاق افتاد و هم چند روز پیش دچار 
کسالت شدم که من را از آمادگی صددرصد 
دور کرد و در روند آماده ســازی ام تأثیرگذار 
بود و نتوانستم صد درصد خودم را امروز ارائه 

بدهم.
پرتوآذر درباره کسب مدال تاریخی اش گفت: با آنالیزی 
که با مربی ام از مسیر داشتم، کاملًا با برنامه رکاب زدم و 
موفق شدم با وجود مشکلات بهترین نمایشم را در این 
مسیر دشوار و این هوای گرم داشته باشم. می دانستم 

که باید انرژی ام را تقســیم کنم تــا بتوانم با 
حریفان رقابت کنم. قطعاً اگر شــرایطم بهتر 

بود، می توانستم مدال بهتری هم بگیرم.
پرتــوآذر درباره رقابت با حریف سرســخت 
قــزاق بیان کــرد: مســیر را خیلــی خوب 
شناسایی کرده بودیم. با توجه به شرایط رقبا 
به ویژه حریف قزاق می دانســتیم که باید در 
کل طول مسیر فاصله خود را حفظ کرده و ریتم داشته 
باشیم.وی افزود: اینکه در ابتدا فشار آورده و از حریفان 
جلو بیفتیــم و بعد در انتهای مســابقه کــم بیاوریم، 
منطقی نبود بنابراین از ابتدای رقابت هوشــمندانه با 

توجه به شرایط مسیر و رقبا رکاب زدم و فاصله خودم را 
تا خط پایان حفظ کردم.

دارنده مدال برنز بازی های آسیایی درباره اتفاق تلخ ۴ 
سال گذشته و پاره شدن زنجیرش که وی را از رسیدن 
به این مدال بازداشــت و امروز آن را جبران کرد، بیان 
کرد: شــاید هیچکس تصور نداشت که من این مدال را 
بگیرم. خیلی از تردیدها و صحبتهــا درباره من وجود 
داشت اما همین صحبتها و تفکرات منفی به من انگیزه 
مضاعفی داد تا نشــان بدهم قرار نیســت اتفاق ۴ سال 
پیش همیشــه تکرار شود. خوشــحالم که با این مدال 

پاسخ همه تردیدها را دادم.

رئیس فدراســیون قایقرانــی تاکید دارد کــه بانوان 
روئینگ با وجود امکانات کم در بازی های آسیایی شق 

القمر کردند. 
علیرضا سهرابیان پس از کســب مدال نقره تیم چهار 
نفره بانوان ایــران در ماده ســنگین وزن رویینگ در 
بازی های آســیایی هانگژو، اظهار کرد: خدا را شــکر 
دختران مان توانســتند در آوردگاه بــزرگ بازی های 
آســیایی مدال خوش رنگ دیگری را بــه علاقه مندان 

ورزش هدیه و دل مردم ایران را شاد کنند.

وی ادامه داد: رقابت بســیار ســنگینی را با 
کشــورهایی کــه از امکانات بســیار خوبی 
برخوردار هستند و اردوهای بسیاری را طی 
سالیان گذشته برای این مسابقات پشت سر 

گذاشته بودند. داشتیم.
رئیس فدراســیون قایقرانی با بیــان اینکه 
علی رغــم کمبودها بــه این نتیجه دســت 

یافتیم، عنوان کرد: برای رفــع کمبودها فقط یک ماه 
توانستیم اردوی برون مرزی داشــته باشیم تا حداقل 

در پیســت دو کیلومتر که در ایران فاقد آن 
هستیم، ملی پوشان خود را آماده کنند.

ســهرابیان با اشــاره به اینکه مربیان خیلی 
زحمت کشیدند و ملی پوشان را با سختی به 
این مسابقات رساندند، تاکید کرد: دختران 
قایقرانی ایران به دلیل وجــود کمبودها که 
اساســی ترین آن پیســت دو کیلومتر است 

توانستند شق القمر کنند.
وی افزود: از کســب دومین مــدال رویینگ دختران 

ایران بسیار خوشحال هستیم و امیدواریم تیم آب های 
آرام نیز در هفته آینده بتواند ادامه دهنده این مســیر 

باشد.
رییس فدراسیون قایقرانی با بیان اینکه سه مدال صد 
در صد را برای رویینگ طبق برنامه ریزی در نظر گرفته 
بودیم که مدال سوم بسیار خوشرنگ تر از این مدال ها 
بود اما متاسفانه شرایط این چنین رقم خورد و ناراحت 
هستیم و ناراحتی ما به دلیل ناراحتی ملی پوشان است 

چون نتوانستیم مدال طلا کسب کنیم.

دوچرخه

قایق

رضا خســروي  دومین روز از نوزدهمین 
دوره بازیهای آسیایی در شرایطی با رقابت 
ورزشــکاران ایران در رشــته های مختلف 
پیگیری خواهد شــد کــه در روز اول تعداد 
شکست ها و حذف شــده ها از موفقیت ها 

بیشتر بود.
کاروان ورزش ایــران که با ۲۸۹ ورزشــکار 
در ۳۴ رشــته ورزشــی و بــا نام »شــهید 
حججی« و شــعار »ایمان - ایران - افتخار« 
در نوزدهمیــن دوره از بازی های آســیایی 
شــرکت کرده اســت، در روز نخست به دو 
مــدال در تیمــی روئینگ ســنگین وزن 
بانوان)مهســا جــاور - زینب نــوروزی( و 
تکواندو پومسه بانوان)مرجان سلحشوری( 
دســت پیدا کرد.نتایج روز دوم ورزشکاران 

ایران در این دوره از بازیها به شرح زیر است:

صعود نعمت زاده به نیمه نهایی تکواندو
مبینــا نعمــت زاده در وزن ۴۹- کیلوگرم 
تکوانــدو در مرحله یــک چهــارم نهایی 
»کاپانووا« از ازبکستان را در دو راند متوالی 
شکست داد و راهی مرحله نیمه نهایی شد و 

مدال برنز خود را قطعی کرد.

مدال برنز حاج موسایی قطعی شد
مهدی حاج موسایی در وزن ۵۸- کیلوگرم 
در مرحله یک چهارم نهایــی برابر »آیدین 
آلتیبایف« از قرقیزستان در دو راند متوالی 
به پیروزی دست یافت و راهی مرحله نیمه 
نهایی شــد. مدال برنز حاج موسایی قطعی 
شده و وی برای رسیدن به دیدار نهایی باید 

با چنگ کای« از چین مبارزه کند.

والیبال فینالیست شد
تیم ملی والیبال ایران در مرحله نیمه نهایی 
مقابل تیم ملی والیبــال قطر به میدان رفت 

که این دیدار با نتیجه ۳ بر صفر به سود ایران 
به پایان رسید. این دیدار در سه ست برگزار 
شد که ملی پوشان والیبال ایران با نتایج ۲۵ 
بر ۲۰، ۲۵ بر ۲۰، ۲۵ بــر ۲۲ پیروز میدان 
شدند. با این نتیجه تیم ملی والیبال ایران به 

فینال صعود کرد.

حذف تنیسور ایران در اولین بازی
ســینا مقیمــی، ملی پوش تنیــس مردان 
کشــورمان در نخســتین دیــدارش در 
بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو به مصاف 
وو تانگ لین از چین تایپه رفت که در ۲ ست 
متوالی مغلوب وی شد. مقیمی که ست اول 
را با نتیجه ۶ بر ۲ واگذار کرده بود، در ســت 
دوم هم با نتیجه ۶ بــر یک مغلوب حریفش 
شــد تا بازنده این دیــدار لقب بگیــرد و از 

گردونه مسابقات حذف شود.

رهبری در جمع چهار شمشیرباز برتر
محمد رهبــری ملی پوش کشــورمان در 
مرحله یک چهارم نهایی بازیهای آســیایی 
به مصاف یانگ ینگ یــو رفت و در حالی که 
از ناحیه زانو کمی آسیب دیده بود و ۱۰ – ۶ 
عقب افتاده بود خودش را رساند و ۱۱- ۱۱ 
برابر کرد. وی توانســت در نهایت ۱۲-۱۵ 
صاحب برتری شده و به جمع چهارنفر برتر 

راه پیدا کند.

علی پاکدامن حذف شد
علــی پاکدامن، کاپیتان شمشــیربازی که 
مرحله گروهی را با ۴ برد و یک باخت پشت 
سرگذاشته بود، با قرار گرفتن در رده هفتم 

جدول رنکینگ در مرحلــه حذفی با قرعه 
استراحت روبرو شد. او در جمع ۱۶ بازیکن 
برتر با نفر دهم این جدول شین چن پنگ از 
چین روبرو شــد و ۱۵ - ۸ باخت و از گردونه 

رقابتها کنار رفت.

کسب نخستین مدال تاریخ
 دوچرخه سواری بانوان

فرانــک پرتــو آذر بــا نایــب قهرمانی در 
مسابقات دوچرخه سواری کوهستان بازی 
های آسیایی صاحب نخستین مدال تاریخ 

دوچرخه سواری بانوان ایران شد.

مدال نقره برای تیم روئینگ ایران
در مســابقات قایقرانی روئینگ بانوان ملی 
پوش کشــورمان که در خط ۴ رقابت فینال 

پارو می زدند و در خاتمه فینال چهار نفره با 
ثبت زمان و رکورد ۶ دقیقــه و پنجاه و یک 
ثانیه و هشــتاد و دو صدم ثانیه بعد از چین 
میزبان نایــب قهرمان بازی های آســیایی 
شد. ترکیب تیم ۴ نفره روئینگ بانوان ایران 
در فینال شامل) نازنین ملایی، مهسا جاور، 

زینت نوروزی و فاطمه مجلل( بود.

ناکامی تیراندازان از صعود به فینال 
تفنگ بادی 10 متر

در مسابقات تیراندازی تفنگ بادی ۱۰ متر 
مردان پوریا نوروزیان بــا ۶۲۹۰۲ امتیاز در 
جایگاه دهم قرار گرفــت، امیر محمد نکونام 
با ۶۲۸.۸ امتیاز در جایگاه دوازدهم ایســتاد 
و مهیار صداقت هم صاحب رده هفدهم شد، 

وی با ۶۲۷.۶ امتیاز در این جایگاه ایستاد.

بدون مدال ماندن روئینگ انفرادی
رقابــت قایقرانــان فینالیســت در بخش 
روئینگ انفــرادی با حضور امیرحســین 
محمدپور در خط یــک و ۵ قایقران دیگر از 
کشورهای چین، قزاقســتان، هنگ کنگ، 
ژاپن و هندوستان در مجموعه ورزش های 
آبی فویانگ سنتر شــهر هانگژو برگزار شد. 
محمدپور در رده بندی نهایی با ثبت رکورد 
۷ دقیقه و ۲۳ ثانیه و ۹۷ صدم ششم شد و از 

کسب مدال بازماند.
مــدال آوران ایــران در نوزدهمیــن دوره 

بازیهای آسیایی:
نقره:

* تیم چهار نفره روئینگ بانوان
* تیم دو نفره روئینگ بانوان)مهسا جاور - 

زینب نوروزی(
برنز:

* مرجان سلحشوری - تکواندو - پومسه
* فرانک پرتوآذر - دوچرخه سواری

فرانک پرتوآذر: با مدال برنزم پاسخ خیلی از تردیدها را دادم 

سهرابیان: بانوان قایقران ایران شق القمر کردند

یک پیشکسوت مطرح کرد

سازمان لیگ به فوتبال ظلم همگانی می کند
مهــدی مرتضویان   کارشــناس فوتبال 
ایران با اشاره به تعویق بازی های لیگ برتر 
گفت: هیچ کجای فوتبــال دنیا تصمیمات 
ناگهانی که به کل فوتبال باشگاهی و سپس 
ملی ضربه بزند را شــاهد نیستیم. این ظلم 

همگانی برای فوتبال است.
تعطیلــی رقابت های لیــگ برتر بــا بهانه 
برگــزاری بازی هــای بین المللــی برای 
پرسپولیس، ســپاهان و نســاجی در لیگ 
قهرمانان آســیا به همراه حضور تنها ســه 
بازیکن در اردوی تیــم امید برای بازی های 
آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو صدای اهالی فوتبال 
را در آورد تا نســبت به برگزاری ۲۰ روز یک 
بار بازی هــا اعتراض کنند.فرزاد آشــوبی ، 
ضمن بررســی عملکرد تیم های ایرانی در 
هفته اول لیگ قهرمانان آســیا در خصوص 
این موضوع و همچنین مشــکلات سخت 
افــزاری به وجود آمــده در حــوزه فوتبال 

صحبت کرد که در پی می خوانید:

نساجی عالی بود
کارشــناس فوتبال ایران درباره برد نساجی 
مقابل بمبئی هند، تســاوی سپاهان مقابل 
نیروی هوایــی عراق و همچنین شکســت 
پرســپولیس مقابل النصر عربستان گفت: 
همیشــه در فوتبال یک اصل ماندگار وجود 

دارد که بحــث نتیجه اســت. همین نتایج 
نشان می دهد نساجی توانست امتیازگیری 
خوبی داشــته باشــد. آنها اولین بار در آسیا 
حضور داشــتند که طبیعی اســت استرس 
خیلی بالایی هــم تحمل کرده باشــند اما 
توانستند خیلی عالی و مسلط به برد برسند.
او ادامه داد: سپاهان یک امتیاز خارج از خانه 
گرفت که باید تحلیل و بررسی فنی شود. من 
فکر می کنم این تیم بایــد در رختکن خود 
توجه به مستطیل سبز را تمام و کمال حفظ 
کند تا بتواند نماینده مقتدری در آسیا باشد.

اتفاقات ناشیانه پرسپولیس
پیشکســوت ســرخابی های پایتخــت در 
خصوص شکســت دو بر صفر پرسپولیس از 
النصر عربستان در هفته اول لیگ قهرمانان 
آســیا تصریح کرد: کیفت خــوب النصر را 
شاهد بودیم اما من فکر می کنم پرسپولیس 
قبل از ۱۰ نفره شدن مشکل خاصی نداشت 
و توانســت رقابت برابری با ستارگان النصر 
داشته باشــد. ضمن اینکه شــخصا انتظار 
بیشتری از بازیکنانی با ویژگی های منحصر 

بفرد نظیر سعید صادقی داشتم.
آشوبی تاکید کرد: متأســفانه مصدومیت 
بدموقع ترابی در اول بازی و ســپس اخراج 
سرلک در دقایق ابتدایی نیمه دوم باعث شد 

تا این تیم دچار آشــفتگی تاکتیکی شده و 
عملکرد مؤثر خود را کاملا از دســت بدهد. 
همین اتفاقات ناشیانه نشان دهنده تفاوت 
بین تیم هاســت که در بازی هــای بزرگ و 

بین المللی تأثیرات خود را نشان می دهد.

پرسپولیس حتما گلزن می خواهد؛ 
دو نفر!

او با اشاره به ضعف گلزنی پرسپولیس یادآور 
شــد: در بازی های بزرگ نصف موقعیت هم 
باید به گل تبدیل شود. پرسپولیس مشکل 
گلزنی دارد. ضعف خط حمله باعث می شود 
تنها مهاجم فعلی هم استرس داشته باشد. 

این تیم قطعا به دو مهاجم دیگر نیاز دارد.

چمن آزادی افتضاح است
کارشــناس فوتبال ایــران دربــاره گلایه 
تیم هایــی کــه در ورزشــگاه آزادی بازی 
می کنند گفت: نیاز به بازی کردن نیســت. 
قاب تلویزیون نیز افتضاح را نشان می دهد. 
من نمی دانــم چطور می تــوان یک چمن 
ایده آل را در عرض چند مــاه اینچنین بد و 
ناآماده کرد. واقعا باید مهندسی معکوس را 
از مدیرش یاد گرفت. وضعیت چمن آزادی 
باورکردنی نیســت چون خــوب را افتضاح 

کردیم نه اینکه بهبود بدهیم.

سازمان لیگ ظلم همگانی می کند
آشوبی با انتقاد از برنامه ریزی سازمان لیگ 
و تعویق بازی های لیگ برتر تصریح کرد: بی 
تدبیری مدیران سازمان لیگ جای تعجب 

دارد. 
اینکه برنامه از پیش تعیین شده را به خاطر 
حضور تنها دو تا سه بازیکن در چند تیم در 
بازی های آسیایی هانگژو به تعویق بیندازیم 

نشان می دهد چقدر مشکل داریم.
 مگر یک تیــم روی کاکل دو ســه بازیکن 
می چرخد. بایــد روی پیاده شــدن برنامه 

خودش اصــرار می کــرد تا تیم هــا مدام 
بدنســازی نکنند. هیچ کجای فوتبال دنیا 
تصمیمــات ناگهانی کــه بــه کل فوتبال 
باشگاهی و ســپس ملی ضربه بزند را شاهد 

نیستیم.
 این ظلم همگانی برای فوتبال است.

وی اشاره کرد: تصمیم سازمان لیگ اصلا به 
نفع تیم ملی و همچنین نمایندگان فوتبال 
در لیگ قهرمانان آســیا نیســت. مشــکل 
مدیریتی در سرتاسر فوتبال موج می زند که 

قطعا آسیب های جدی وارد خواهد کرد.

ونده محکوم شد استقلال در سه پر
 کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال استقلال را محکوم کرد.

 کمیته وضعیــت فدراســیون فوتبــال، آرای جدید خــود را درباره 
پرونده های مطروحه صادر کرد.

آرای صادره به شرح زیر اســت: با توجه به شکایت مهدی داغر از باشگاه 
استقلال ملاثانی، این باشگاه به پرداخت مبلغ ۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۵۸ میلیون و ۸۶۰ هزار ریال بابت هزینه 

دادرسی در حق خواهان محکوم شد.
 در پی شکایت آرمان رمضانی از باشگاه پرسپولیس، کمیته وضعیت با 

توجه به اعلام رضایت خواهان قرار رد صادر کرد.
 در پرونده شکایت محمد آران از باشگاه استقلال تهران، این باشگاه به 
پرداخت مبلغ ۴۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۸ میلیون و 

۷۲۰ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم شد.
 در پی شکایت امیرحســین نعمتی از باشــگاه ون پارس نقش جهان، 

کمیته وضعیت دعوی خواهان را مردود اعلام کرد.
 با توجه به شــکایت مهدی کمیجانی از باشــگاه آلومینیوم اراک، این 
باشــگاه به پرداخت مبلــغ ۲۲۷ میلیون و ۵۰۰ هزار ریــال بابت اصل 
خواسته و مبلغ ۴ میلیون و ۹۵۹ هزار و ۵۰۰ ریال بابت هزینه دادرسی 
در حق خواهان محکوم شد. همچنین کمیته وضعیت نسبت به دعوی 

خواهان به میزان ۲۷۲ میلیون ریال قرار رد صادر کرد.
 در پرونده شــکایت علی غیبی از باشگاه خلیج فارس بندرماهشهر، این 
باشــگاه به پرداخت مبلغ یک میلیارد و ۷۰۰ میلیــون ریال بابت اصل 
خواسته و مبلغ ۳۷ میلیون و ۶۰ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در حق 

خواهان محکوم شد.
 در پی شــکایت رضا صادقی از باشگاه اســتقلال تهران، این باشگاه به 
پرداخت مبلغ ۸۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۳۰ میلیون 

و ۵۲۰ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم شد.
 با توجه به شکایت هادی فرامرزی از باشگاه استقلال تهران، این باشگاه 
به پرداخــت مبلغ ۵۴۴ میلیــون ریال بابت اصل خواســته و مبلغ ۲۰ 
میلیون و ۷۵۳ هزار و ۶۰۰ ریال بابت هزینه دادرســی در حق خواهان 
محکوم شــد. همچنین کمیته وضعیت نســبت به دعوی خواهان به 

میزان ۶ میلیون ریال قرار رد صادر کرد.
 در پرونده شــکایت باشــگاه ایران خودرو از محمد امین درویشی، این 
باشــگاه به پرداخت مبلغ ۴ میلیــارد و ۸۰۰ میلیون ریــال بابت اصل 
خواســته و مبلغ ۱۰۴ میلیون و ۶۴۰ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در 

حق خواهان محکوم شد.

مهسا جاور:
 در المپیک هم نتیجه فوق العاده می گیریم 

ملی پوش روئینگ ایران با ابراز خرســندی از کســب دومین مدال در 
بازی های آســیایی گفت که در المپیک هم نتیجــه فوق العاده خواهد 

گرفت. 

مهسا جاور پس از کســب مدال نقره ماده رویینگ سنگین وزن ۴ نفره 
زنان در بازی های آسیایی، اظهار کرد: خداوند را شاکرم که این دو مدال 
را به دست آوردیم، رقابت بسیار ســختی با کشور چین داشتیم چرا که 
تمامی نمایندگان آن ها قایقران های جهانی و المپیکی هستند که سر 

خط آمده بودند.
وی ادامه داد: دیروز یک رقابت بسیار زیبا را با خانم نوروزی انجام دادیم 
و امروز هم توانســتیم دومین مدال را با فاصله کمتر در رویینگ چهار 

نفره سنگین وزن زنان کسب کنیم.
مدال آور نقره ایران در ماده رویینگ ســنگین وزن چهــار نفره زنان با 
تاکید بر اینکه ما تمام تلاش خود را به خــرج دادیم، عنوان کرد: خیلی 
خوشحال هســتیم که توانســتیم دو مدال نقره را به جمع مدال های 
کاروان ایران اضافه کنیم؛ خیلی زیاد خوشحال هســتم چرا که بعد از 

مدت ها دوری بازگشتم.
جاور با اشــاره به اینکه علی رغم تمامی ســختی ها توانستم به هدفم 
برسم، گفت: شاید این ســختی ها برای دخترم و خانواده ام بیشتر بود 
و از همه آن ها به ویژه پدر و مادرم متشــکرم چرا که در این مدت تماما 
بنده را حمایت کردند تا بتوانم به هدفم برســم و از آن ها تشکر می کنم. 
از همه مردم ایران نیز تشــکر می کنم و امیدوارم توانسته باشیم آن ها را 

خوشحال کنیم.
وی در خصوص برنامه ریــزی و اهداف آتی اش نیز خاطرنشــان کرد: 
حدود ۶ ماه دیگر انتخابی المپیک را پیــش رو داریم و و قطعا در همین 
مســیر و به همین منوال خیلی قوی پیــش می رویم و قطعــا ما را در 

المپیک با نتیجه فوق العاده خواهید دید.

در انتظار رای کمیته استیناف؛
 احتمال بازگشت امتیاز به سپاهان

باشگاه سپاهان اصفهان همچنان پیگیر پرونده سنگین انضباطی خود 
در کمیته استیناف است تا شاید بتواند بخشی از امتیازات کسر شده را 

به حساب خود برگرداند.
کمیتــه انضباطی فدراســیون فوتبال با توجه به شــکایت ســازمان 
لیگ فوتبال، باشــگاه های پرســپولیس، اســتقلال، پیکان و تراکتور 
تبریز مســتند به مواد ۵۱ و ۱۱۷ از مقــررات انضباطی مصوب ۱۳۹۷ 
فدراســیون فوتبال و به لحاظ تعدد تخلفات ارتکابی با رعایت بندهای 
۱ و ۳ از ماده ۹۱ مقررات موصوف، باشگاه ســپاهان را علاوه بر کسر ۴ 
امتیاز در فصل جاری مســابقات به پرداخت مبلــغ ۴۰۰ میلیارد ریال 
جریمه نقدی و همچنین اصلاح قراردادهــای ۶ بازیکن مورد گزارش 

مطابق با مفاد دستورالعمل های مذکور محکوم کرد.
رأی کمیته انضباطی قابل تجدید نظر خواهی در کمیته استیناف بود تا 

سپاهانی ها دست به کار شده و خواستار تقلیل حکم شوند.
رفت و آمدهای گسترده مســئولان سپاهان به فدراســیون فوتبال و 
همچنین پیگیری های نمایندگان مردم اصفهان در مجلس شــورای 
اسلامی باعث امیدواری مدیران این باشگاه بابت کاهش میزان جریمه 

تعیین شده از سوی کمیته انضباطی شود.
پیگیری ها نشان می دهد مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال هرگونه 
دخالت از سوی تمام مدیران خود و حتی نامه های مرتبط با این پرونده 
از سوی نهادهای اداری بیرون از ســاختمان فدراسیون در این حکم را 
به شــدت محکوم کرده و طی نشستی با مســئولان کمیته انضباطی و 
استیناف اعلام کرده است زیر فشــار هیچ عوامل بیرونی قرار نگیرند و 
کاملا مســتقل روی این پرونده تصمیم گیری کنند.مسئولان کمیته 
اســتیناف نیز قرار اســت تصمیم نهایی خود را تا ۱۰ روز آینده بگیرند 
که احتمال کســر جریمه تعیینــی را با توجه به لایحــه دفاعی جدید 
باشگاه سپاهان بسیار افزایش داده است تا محمدرضا ساکت مدیرعامل 
زردپوشان و هیأت مدیره این باشگاه چشــم انتظار کاهش حداقل ۵۰ 

درصدی جریمه ها و بازگشت بخشی از امتیازات کسر شده باشند.



اهــواز –معصومــه مجــدم دکتر 
ســید علی جزایــری تهرانــی در بازدید از 
مسجدســلیمان،زادگاه نفت، بر لزوم حفظ 
و ارتقای ســطح کیفی بهداشــت و درمان 

کارکنان در این منطقه تأکید کرد.
وی در ایــن ســفر کــه علیرضــا هیهاوند 

مدیرعامل شــرکت بهره برداری نفت و گاز 
مسجدســلیمان، فرحناز عزیزی دوســت 
رییــس بهداشــت و درمــان صنعت نفت 
مسجدسلیمان حضور داشتند از بخش های 
مختلف بیمارستان امام خمینی)ره( صنعت 
نفت مسجدســلیمان بعنوان قدیمی ترین 

و نخستین بیمارستان کشور و همچنین از 
وضعیت احداث ساختمان بیمارستان جدید 
صنعت نفت که در خرداد ماه امسال کلنگ 
احداث آن به زمین زده شــد بازدید به عمل 

آورد.
جزایری در ایــن بازدید ضمــن قدردانی از 
زحمات و خدمات پرسنل بهداشت و درمان 
صنعت نفت در ایــن منطقه،بر لزوم افزایش 
سطح کیفی خدمات بهداشــتی و درمانی 

تأکید کرد.
مدیرعامل شــرکت بهــره بــرداری نفت و 
گاز مسجدســلیمان نیز با تشریح وضعیت 
جغرافیایی خاص و مخاطرات تولید نفت و گاز 
در این منطقه بر لزوم گسترش سطح کیفی 
خدمات بهداشت و درمان خصوصاً تخصیص 
تجهیزات جدید پزشــکی و تخصص های 

پزشکی تأکید نمود.
علیرضا هیهاوند افــزود: نبود تخصص های 
لازم پزشکی در بهداشــت و درمان صنعت 

نفت به گونه ای است که همکاران و خانواده 
آنها برای دریافت کوچکترین و ابتدایی ترین 
خدمات بهداشتی و درمانی ترجیح می دهند 
رنج سفر 130 کیلومتری در یک جاده پر پیچ 
و خم و پرمخاطره را تحمل و به مراکز درمانی 

اهواز،مرکز استان سفر و مراجعه نمایند.
وی افزود: نبود تخصص های پزشکی موجب 
شــده تا همکاران بنده ضمــن تحمل رنج 
سفر، هزینه های زیادی را بابت دریافت این 
خدمات پرداخت نمایند که بدلیل اختلاف 
چشمگیر تعرفه خدمات درمانی صنعت نفت 
به بیرون صنعــت، بازپرداخت این هزینه ها 
بسیار ناچیز و غیرواقعی و موجب گلایه مندی 
و اعتراض همکاران و خانواده گرامی آنها می 

باشد.
مدیرعامل شــرکت بهــره بــرداری نفت و 
گاز مسجدســلمیان همچنین با اشــاره به 
وجود پالایشــگاه گاز و مجتمع پتروشیمی 
مسجدســلیمان گفت: با گسترش فعالیت 

های صنعت نفت در ایــن منطقه و افزایش 
کمی کارکنان صنعت نفــت، ضرورت دارد 
مراکز بهداشــتی و درمانی صنعت نفت در 
این منطقه هم از نظر کمی و هم از نظر کیفی 
افزایش و گسترش و تخصص های پزشکی 
نظیر قلــب و عروق،ریه،رادیولوژی،دندان 
پزشــکی به همراه تجهیزات روزآمد شده به 

این منطقه تخصیص یابد.
هیهاوند کمبود تعداد اقلام دارویی تخصیص 
یافته به بهداشــت و درمــان صنعت نفت و 
همچنین لزوم استقرار مراکز پزشکیاری در 
واحدهای اقماری و عملیاتی این شــرکت با 
توجه به مخاطرات همیشگی و جدی تولید 
نفت را از دیگــر دغدغه ها و خواســته های 
این شرکت برشــمرد و از سرپرست سازمان 
بهداشــت و درمان صنعت نفت درخواست 
نمود با توجه به دیدگاه مساعد و مثبتی که در 
این زمینه وجود دارد مساعدت های لازم را 

در رفع این دغدغه ها و نگرانی ها بعمل آورد.

گرگان-مهنازمحمدزمانــی فرمانده ســپاه 
شهرستان آق قلا، گفت: شرط ایمان به خداوند متعال 
استقامت در دین الهی است .سرهنگ پاسدار »یعقوب 
مصطفی لو« در مراســم یادواره 1۹ شهید روستای 
»پیرواش ســفلی« با اشــاره به آیه 30 سوره مبارکه 
»صف« اظهار کرد: در این جاست که سازش، تسلیم و 

اعتماد به غرب و آمریکای جنایتکار ممنوع است.
وی افزود: امام خامنه ای در سال ۹۲ فرمودند که ما در 
دامنه هستیم و برای رسیدن به قله باید تلاش کنیم؛ 
ولی امسال فرمودند نزدیک به قله شدیم و خستگی و 
ناامیدی ممنوع اســت؛ ولی دشمن طوری تبلیغ می 
کند و به مردم در جنگ شــناختی همه چیز را وارنه 

جلوه می دهد برای اینکه مردم را ناامید کند.
فرمانده ســپاه شهرســتان آق قلا با اعلام اینکه باید 
هوشیار باشــیم تا دراین جنگ جای شهید و جلاد را 
عوض نکنند، تصریح کرد: در سال قبل اتفاقاتی رخ داد 
که در آن شهدای بسیاری دادیم؛ ولی دشمن به مردم 
القای دیگری داشت و نظام را ســتمگر و مردم کش 

معرفی می کرد.وی ادامــه داد: ما قریب به 300000 
هزار شهید ندادیم که امروز سازش کنیم، اگر سازش 
کنیم و کوتاه بیاییم جواب شهدا چه می شود، جواب 
خانواده شهدا وایثارگران چگونه خواهد بود؟به گفته 
وی؛ خانواده های محترم شهدا و اقوام شهدا پیشنهاد 
کردند که در صورت امکان هر سال در سالگرد شهید 
یادواره بگیرید تا نام شهیدتان همانند شهدای کربلا 
ماندگار باشد، برای اینکار حتما از جوانان و نوجوانان 

طایفه شهید استفاده کنید.
ســرهنگ مصطفی لو با بیان اینکــه این مکتب مال 
همه مردم است و به تیپ یا قیافه خاصی تعلق ندارند، 
گفت: تمام مردم ما دلشــان در این قرارگاه قرار دارند، 
اگر به وصایای همه شهدا بنگریم می بینیم که همگی 
حمایت از ولایت فقیه و حفظ دین و حجاب را تذکر و 

یادآوری می کنند.
گفتنی اســت؛ در پایان این مراســم از خانواده های 
شهدا، جانبازان و ایثارگران دوران دفاع مقدس تجلیل 

و قدردانی شد

ایلام -حســن بیگی مدیرکل تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی ایلام از آغاز ثبت نام ســی و پنجمین 
جشــنواره امتنان از کارگــران، گروه هــای کار و 
واحدهای نمونه از اول مهرماه لغایــت اول آبان ماه 

سال جاری خبر داد.
نورالدین الیاســی با اعلام این که این جشنواره یکی 
از افتخــارات وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی در 
تکریم و تجلیل از جامعه کار و تولید محســوب می 
شود اظهار داشــت: در راســتای اجرای ماده 1۹۵ 
قانون کار و با رویکرد بهینه سازی فرهنگ خلاقیت و 
نوآوری، ترویج و تقویت فرهنگ کار و تلاش و تجلیل 
از کارگــران، گروه های کار و واحدهــای اقتصادی 
نمونه، ثبت نام شــرکت در سی و پنجمین جشنواره 
امتنان از نخبگان جامعه کار و تولید در سال 1۴0۲ 
آغازشده اســت. وی افزود: از یکم مهرماه تا یکم آبان 
سال جاری با مراجعه به سامانه جشنواره به نشانی: 
http://emtenan.mcls.gov.ir ضمــن ثبت 
مشخصات شــخصی و تکمیل اطلاعات مربوطه و 

بارگذاری مدارک و مستندات لازم در جریان فرآیند 
انتخاب جشنواره امتنان قرار گیرند. گروه های کار و 
واحدهای اقتصادی نمونه، ثبت نام شــرکت در سی 
و پنجمین جشــنواره امتنان از نخبگان جامعه کار و 

تولید در سال 1۴0۲ آغازشده است.
مدیرکل کار و تعاون اجتماعــی ایلام ادامه داد: پیرو 
تأکیدات مقام معظم رهبــری در خصوص اهمیت 
تولید در کشور و نامگذاری سال به عنوان “مهار تورم، 
رشد تولید ” و سنخیت آن با این فرآیند و همچنین 
کسب تجربیات ارزشــمند با برگزاری 3۴ جشنواره 
و معرفی ســرآمدان تولید، ابداع، ابتکار و اختراع در 
جامعه کار و تولید، انتظار می رود همانند ســنوات 
گذشــته حداکثر تلاش و مســاعی لازم به منظور 
آغاز فرآیند به عمل آورید تا ان شاءالله شاهد حضور 
حداکثری و با کیفیت گروه های هدف در این رقابت 
باشیم. الیاســی بیان داشت: در ســی و چهارمین 
جشــنواره امتنان از کارگران نخبه، گروه های کار و 
واحدهای نمونه استان ایلام 3۴۶ نفر ثبت نام کردند.

ایلام گلستان
فرمانده سپاه شهرستان آق قلا:

استقامت در دین شرط ایمان به خداوند است
مدیرکل اداره کار استان خبر داد:

 آغاز ثبت نام جشنواره امتنان از کارگران نخبه واحدهای نمونه ایلام

در بازدید سرپرست سازمان بهداشت و درمان صنعت نفت از مسجدسلیمان تاکید شد؛

وم ارتقای سطح کیفی بهداشت و درمان کارکنان در زادگاه نفت لز
برگزاری نخستین جشنواره 

فرهنگی ورزشی فرزندان همکار 
آبفا مازندران

ساری-امیری فر نخستین جشــنواره فرهنگــی ورزشی فرزندان 
همکار آب و فاضلاب مازندران با حضور 1۵۸ نفر برگزار و نفرات برتر تقدیر 

شدند.
مدیر عامل شــرکت  آب و فاضلاب مازندران  در حاشــیه این جشنواره، 
تقویت روحیه نشاط و اهمیت جایگاه ورزش در سلامت افراد را مهمترین 
هدف برگزاری این جشنوار دانست و گفت: این جشنواره با همت هیئت 
ورزش شرکت و مشارکت معاونت مالی و پشتیبانی، پایگاه مقاومت بسیج، 
روابط عمومی و ســایر بخشها در رشــته های دارت، آمادگی جسمانی، 
فوتسال و نقاشی طراحی و طی یک روز در مجتمع شهید عظیمی بابلسر 
برگزار شد. مهندس برارزاده تصریح کرد: در این جشنواره 10۴ پسر و ۵۴ 

دختر در رده های سنی ۷ تا 1۲ و 13 تا 1۷ سال حضور داشتند.
وی ادامه داد: در گروه دختران مســابقات دارت و آمادگی جسمانی و در 
گروه پسران مسابقات دارت و فوتسال در قالب ۶ تیم در رده سنی ۶ تا 1۲ 

سال و ۴ تیم در رده سنی 13 تا 1۷ سال به رقابت پرداختند.
مدیرعامل آبفامازندران با بیان اینکه در پایان این مســابقات نفرات برتر 
در تمامی رشته تجلیل شدند اظهار داشــت: علاوه بر نفرات برتر، از سایر 

شرکت کنندگان نیز با اهدای جوایزی مورد تجلیل قرار گرفتند.
مهندس برارزاده خاطرنشان کرد: این جشنواره مورد استقبال خانواده ها 

قرار گرفت و امیدواریم در سالهای آتی نیز ادامه یابد.

مدیر توسعه ارتباطات 
اتاق بازرگانی اصفهان منصوب شد

اصفهان-مریم    مومنی مید مرادی به عنوان مدیر توسعه ارتباطات 
اتاق بازرگانی اصفهان معرفی شــد.رئیس اتــاق بازرگانی اصفهان طی 
حکمی، حمید مرادی را به عنوان مدیر توســعه ارتباطات اتاق منصوب 

کرد.
در بخشی از این حکم آمده اســت: »انتظار اســت مجدانه و عالمانه در 
پیگیری امور محوله، ایجاد بســتر مناســب برای ارتباط دو طرفه اتاق و 
ذینفعان، اطلاع رسانی شفاف از فعالیت ها و اخذ نظرات ارزشمند اعضا و 
هم افزایی رسانه ها به منظور توسعه صادرات استان و رویکرد اتاق دهم، 
شفافیت؛ مشارکت و پاسخگویی اقدام نمایید. آرزومندم در سایه عنایات 
خداوند متعال، در خدمت به نظام جمهوری اسلامی، اعضا گران قدر اتاق 

بازرگانی و توسعه اقتصادی استان اصفهان کوشا و منصور باشید.«
شایان ذکر است؛ حمید مرادی، دانش آموخته کارشناسی ارشد مدیریت 

فرهنگی و کارشناسی روابط عمومی است. 

 مدیرکل بنادر و دریانوردی استان:
زیرساخت های  توسعه 

جدیت  با  بوشهر  شمالی  بنادر   
می شود  دنبال 

بوشــهر –رضا حیدری مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر 
گفت: توسعه زیرساخت های بنادر شمالی این استان به صورت ویژه دنبال 
می شود و در همین راستا روند پیشرفت طرح توسعه بندر گناوه به صورت 

مستمر پیگیری و رصد می  شود.
محمد شکیبی نسب مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر  در نشست 
با عبدالکریم جمیری نماینده مردم بوشــهر، گنــاوه و دیلم در مجلس 
شورای اســلامی اظهار کرد: با توجه به اهمیت طرح توسعه بندر گناوه، 
هر ۲ هفته یکبار روند پیشرفت این پروژه با حضور کلیه عوامل اصلی مورد 
نظارت و کارشناســی قرار می گیرد و در همین راستا بتازگی نیز شمار 
کامیون های حمل مصالح سنگی این پروژه افزایش داده شده تا به روند 

پیشرفت اجرایی پروژه کمک شود.
وی بیان کرد: طرح توسعه بندر گناوه با یکهزار و ششصد میلیارد تومان 
اعتبار، سال گذشته عملیاتی شده که در این طرح ۲ موج شکن به طول 
۲ هزار و 3۸۴ متر احداث و لایروبی به میزان یک میلیون مترمکعب انجام 
می شود. شکیبی نســب ادامه داد: در این طرح اکنون پیشرفت احداث 
موج شکن به طول ۶00 متر محقق شــده و ۲00 متر دایک سنگی برای 
ایجاد اسکله و پس کرانه اجرا شــده است. وی اظهار کرد: با پیگیری های 
مضاعف صورت گرفته اکنون هیچ مانعی برای توســعه زیرساخت های 
بندری استان بوشهر وجود ندارد که این مهم در سایه توجه ویژه سازمان 
بنادر و دریانوردی به بنادر استان بوشهر حاصل شده است. شکیبی نسب 
ادامه داد: متناسب با نیاز مناطق و ساحل نشینان هم استانی، پروژه های 
مختلفی برای سایر بنادر استان از جمله بنادر شمالی در حال اجرا می باشد 
که از جمله آنها می توان به پروژه افزایش عمق کانال دسترسی بندر ریگ 
اشاره کرد. وی افزود: در مرکز اســتان نیز پروژه جاده دسترسی مجتمع 
بندری نگین که تا ابتدای ســال گذشــته ۲0 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشت با تمهیدات اندیشــیده شده، اکنون پیشــرفت آن به ۶۵ درصد 
رسیده است. مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر تصریح کرد: از ۹.۲ 
کیلومتر طول جاده دسترسی مجتمع بندری نگین ۴.۲ کیلومتر آن، سه 
لایه آسفالت، خط کشی و روشنایی آن تکمیل و آماده بهره برداری شده 
است. شکیبی نسب ادامه داد: بخش خشکی پایانه بین المللی مسافربری 
دریایی بوشهر نیز با روند بســیار خوبی که دارد، پیش بینی شده تا پایان 

سال جاری مورد بهره برداری قرار گیرد.
وی گفت: ســالن این پروژه تا پایان مهرماه سقف کاذب آن اجرا می شود 
و بلافاصله عملیات سرامیک کف سالن آغاز و همچنین تجهیزات مورد 
نیاز جهت پارتیشــن بندی ســالن پایانه نیز به صورت کامل تامین و در 
بندر مستقر شده است. شکیبی نســب اظهار کرد  با توجه به محدودیت 
فضا برای توسعه بندر بوشهر، توســعه آن در مجتمع بندری نگین پیش 
بینی شده که با این وجود تاکنون مجوز محیط زیست برای ۲3۶ هکتار 
این مجتمع صادر شده است. وی افزود: در این مجتمع بندری در بخش 
احداث انبار و مخازن نفتی 1۵ ســرمایه گذار داوطلب ســرمایه گذاری 
هســتند که با توجه به این استقبال بســیار خوب، انتظار است با همت 
و تلاش نماینده شهرســتان های بوشــهر، گناوه و دیلم، مجوز زیست 
محیطی مجتمع بندری نگین برای مابقی اراضی آن مجتمع به مساحت 

۲۷۴ هکتار نیز صادر شود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اصفهان-مریم مومنی با راه اندازی  سیســتم تله متری در ۶3۷ نقطه 
در تاسیسات آبرسانی  شهرهای استان اصفهان، بیش از  ۹0درصد شهرهای 
تحت پوشش طرح آبرسانی اصفهان بزرگ از این تکنولوژی برخوردار شدند. 

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان با بیان اینکه در تابستان امسال توانستیم 
با مانیتورینگ و کنترل تاسیســات آب به صورت لحظه به لحظه آب شرب 
را به صورت عادلانه توزیع کنیم اعلام کرد: آبفای اســتان اصفهان علاوه بر 
مانیتوریگ تاسیسات آب در نقاط شــهری، کنترل و پایش لحظه به لحظه 

تاسیسات آب در روستاها را نیز در دستور کار قرار داده است.
حسین اکبریان  افزود: در یک سال گذسته 1۲0 نقطه از تاسیسات آبرسانی 
در روستاهای استان مجهز به سیستم تله متری و تله کنترل شده اند که این 
امر نه تنها توزیع عادلانه آب با فشار یکســان را در روستاها به همراه داشته، 

بلکه از هدر رفت آب نیز در روستاها جلوگیری به عمل آمده است. 
وی افزود: در حال حاضر تاسیسات آب بسیاری از نقاط استان شامل  مخازن 

آب، ایستگاه های پمپاژ، چاه ها، شیرهای فشار شکن، خطوط اصلی انتقال، 
شبکه توزیع آب، تصفیه خانه های آب و آب شیرین کن ها به وسیله سیستم 

تله متری و تله کنترل  مورد پایش و ارزیابی قرار می گیرند.
مدیرعامل آبفای استان اصفهان با بیان اینکه  تنظیم فشار یکنواخت  شبکه 
آب که عامل بســیار مهمی در توزیع عادلانه محسوب می شود تنها یکی از 
مزیت های سیستم تله متری در تاسیسات به شــمار می آید، خاطر نشان 
ساخت: کاهش استهلاک تجهیزات و تاسیسات، جلوگیری از سر ریز مخازن، 
افزایش عمر تاسیسات، بالانس شــبکه توزیع و هدر رفت آب از دیگر مزیت 

های تجهیز تاسیسات آب به سیستم تله متری است. 
اکبریان دسترســی پایدار همه مردم در شهرها و روســتاها به آب شرب را 
ضروری دانست و اظهار داشت: آبفای استان اصفهان برای تحقق چنین امری 
از همه عواملی که در این فرایند موثر هستند به نحو مطلوب بهره مند می شود 

که در این راستا می توان به استفاده از تکنولوژی های روز دنیا اشاره کرد.

اصفهان آبرسانی  ح  طر پوشش  تحت  های  شهر  درصد   90 از   بیش  در  متری   تله  سیستم  اندازی  راه 

اصفهان

فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم )ص( استان کرمانشاه  مطرح کرد؛
وزی  ملت ایران در8سال دفاع مقدس فرهنگ عاشورایی ، رمز پیر

کرمانشاه

کرمانشاه-حسنافخارزاده  فرمانده ســپاه حضرت نبی اکرم )ص( استان 
کرمانشاه اظهار کرد: فرهنگ دفاع مقدس، جهاد و شهادت زمینه ساز و پیشرفت 

ملت بزرگ ایران اسلامی در عرصه های مختلف بوده است. 
سردار بهمن ریحانی از مهمترین دستاوردهای دفاع مقدس به تبدیل تهدید به 
فرصت اشاره کرد و افزود:  دوران هشت ســال دفاع مقدس در سایه اتحاد، ایمان 
و ایستادگی مردم عزیز کشورمان توانســتیم در بسیاری از دشواری های حادث 
شده از سوی دشمن، ســربلند و پیروز بیرون آییم و براساس این تفکر فرهنگ 
خودباروری توانستیم در برابر دشمنان بایســتیم و با مقاومت کردن، دشمن را 

مجبور به عقب نشینی کنیم.
فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم )ص( استان کرمانشاه، در ادامه گفت: امروز  عزت، 
سربلندی و پیروزی ایران اسلامی برای بسیاری از کشورهای مظلوم، آزادی خواه 
و استکبارستیز الگو شده است و دشمنان ایران اسلامی می دانند که دیگر ایران از 
طریق راهبردهای کنترلی از بیرون قابل مهار نیست، همه راهبردها، سناریوها و 

توطئه های برنامه ریزی شده دشمن علیه ایران محکوم به شکست شده است.
سردارریحانی با اشاره به توطئه های دشمنان علیه ایران از جمله تحریم ها اظهار 
داشت: هر روز تحریم های جدیدی علیه ایران و مسؤولان اعمال می شود، ولی ما 
دیگر با تحریم زمین گیر نمی شویم، دشمن تلاش دارد که هیچ کشوری با ایران 
ارتباط نداشته باشد، اما این راهبرد علیه کشور هم با شکست دشمن مواجه شده 

است.
این مسئول تأکید،کرد: در ۴3 سال عمر با برکت انقلاب اسلامی پیشرفت های 
زیادی به دست آورده ایم که نشان از قدرت ما دارد، زمانی ایران را تهدید می کردند 
که هیچ کشــوری حق ندارد چیزی به ما بفروشــد، امروز برعکس شده ایران را 
تحریم کرده اند که مبادا چیزی به کشــورهای جهان بفروشد، به لطف خداوند و 
همت مردم عزیز ایران وضعیت کشورمان در تجهیزات نظامی و دفاعی به جایی 
رسیده که درخواست ها صنعتی، دفاعی و نظامی کشورها سفارش دهنده برای 

خرید؛ بیشتر از تولید ما است.

ســردار ریحانی خاطر نشــان کرد: در جنگ بزرگ ترکیبی و رسانه ای که سال 
گذشته همه دشمنان علیه ایران به راه اندختند،  ملت عزیز ایران با همبستگی از 

این چالش هم سربلند و پیروز بیرون آمدند.
فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم )ص( استان کرمانشــاه، موفقیت ها جمهوری 
اسلامی ایران را در قالب چهار موهبت تعالی و بالندگی دانست و افزود:  ما، »ملت 
بزرگی« داریم که با وجود داشتن بسیاری از مشکلات و چالش های معیشتی و 
اقتصادی دســت از اصول خود که  انقلاب، فرهنگ شهدا و تبعیت از مقام معظم 
رهبری است بر نداشته اند و همچنان در تمام عرصه های به نظام و انقلاب وفادار 
هستند و مسیر خود را در مدار حق ادامه داده اند. ریحانی موهبت دوم را در داشتن 
»رهبری بزرگ« عنوان کرد و افزود: زمان امام )ره( و همچنین مقام معظم رهبری 
در تمامی این توطئه ها و نقشه های دشــمنان این جایگاه ولایت فقیه بوده که 

کشتی را به ساحل نجات هدایت کرده است.
وی »آرمان های بزرگ« ملت ایران را به عنوان موهبت ســوم عنوان کرد و افزود: 
ما هیچگاه به داشته های خود اکتفا نکرده ایم همواره به دنبال پیشرفت در تمامی 

عرصه های علمی، صنعتی و...بودیم.
فرمانده سپاه حضرت نبی اکرم )ص(، استان کرمانشاه،  »دشمنان بزرگ« را برای 
ایران  موهبت دانست و در ادامه گفت: دشمن قوی ســبب می شود ما هم قوی 

شویم و خود را بالاتر و مجهزتر از دشمن کنیم.
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دبیر اجرایی کنفرانس ملی اقتصاد مسکن اعلام کرد
آغاز به کار کنسرسیوم مشارکت در توسعه ملی

دبیــر اجرایی کنفرانس ملی اقتصاد مســکن، انبوه ســازی و معماری 
پایدار از آغاز به کار کنسرســیوم مشــارکت در توســعه ملی همزمان 
با برپایی این رویــداد خبر داد. امیر روشــن بخش رئیــس دبیرخانه 
کنفرانس ملی اقتصاد مســکن، گفت: کنفرانس ملی اقتصاد مســکن، 
انبوه ســازی و معماری پایدار ۲۲ مهر برگزار می شــود. این کنفرانس 
با هدف ارائه راهکارهای نوین مالی در عرصه ســاختمان و مســکن در 

کشور برگزار خواهد شد.
رئیس دبیرخانــه کنفرانس ملی اقتصاد مســکن در ادامه تصریح کرد: 
اعضای شورای سیاست گذاری این کنفرانس متشــکل از بدنه دولت، 
مجلس شــورای اســلامی و تشــکل های اصلی حوزه انبوه ســازی، 
ساختمان و معماری هستند. همچنین در این کنفرانس از کنسرسیوم 

مشارکت در توسعه ملی رونمایی می شود.
وی افزود: همچنین در این کنسرســیوم، با هدف ایجاد ارتباط مؤثر در 
بدنه کارفرمایی و پیمانکاری بخش ســاختمان، از مسیر تهاتر مصالح 
ســاختمانی در اختیار دولت قرار می گیرد تا بتواننــد به راحتی بدون 

دغدغه های موجود در مسیر تأمین مالی پروژه ها، آنها را پیش ببرند.
روشن بخش گفت: بین ۶۰ تا ۷۰ درصد هزینه ساخت مسکن به مصالح 
و تجهیزات برمی گردد و در این کنسرسیوم مقرر شده به طرفیت دولت 
یا پیمانکاران اصلی فعال در نهضت ملی مســکن، این مبادله اتفاق بی 
افتد و بخــش خصوصی تجهیــزات را در قالب تهاتر از خــود پروژه و یا 

املاک دیگری که در کشور وجود دارد در اختیار کارفرما قرار دهد.
وی با اشاره به نامگذاری امســال از ســوی رهبر انقلاب با عنوان مهار 
تورم، رشــد تولید گفت: این اتفاق در راســتای تحقق شعار سال انجام 
می شــود. با این کنسرســیوم علاوه بر اینکه حجم زیادی از سفارشات 
به بخش صنعتی و تولیدی می رســد رشــد تولید نیز محقق می شود. 
همچنین با حذف واســطه ها، مهار تورم هم اتفاق می افتد و بهای تمام 

شده ساختمان پایین می آید.
روشن بخش افزود: علاوه بر تهاتر مصالح و تجهیزات که در قالب کمپین 
در حال انجام اســت در این کنفرانس شــاهد انعقاد تفاهــم نامه بنیاد 
مسکن انقلاب اســلامی و ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( خواهیم بود. 
معتقدیم این کنفرانس می تواند نهضت جدیدی را در عرصه ساختمان 

ایجاد کند.

جلوگیری از شکست بازار مسکن با عرضه زمین 
به افراد

قبل از شــروع فصل نقل و انتقــالات ملکی، سیاســتگذاران به منظور 
سروسامان دادن به بازار مسکن، سیاست های حمایتی را مطرح و اجرا 

کردند اما در عمل بازار مسکن کنترل نشد.
با رســیدن فصل پاییز و عبور از فصل نقل و انتقالات ملکی، ترسیم یک 
تصویر ناظر به حال کنونی حوزه مســکن بی راه نیست. در ابتدای سال 
حتی قبل تر از شــروع فصل نقل و انتقال تابســتانی، سیاستگذاران به 
منظور کنتــرل بازار لجام گســیخته اجاره بها، بســته ای با محورهای 
مختلف ارائه کرده اند؛ که در عمل نتوانســت شــرایط بازار اجاره بها را 
کنترل کند. از طرف دیگر، علی رغم تلاش دولت برای تسریع در ساخت 
خانه های حمایتی و جان دوباره دادن به این بازار اما با شــروع تابستان 
نیز همان کم رونقی بازار خرید و فروش که از قبل وجود داشــت از بین 
رفت و بازار وارد یک رکود میان مدت شد. در هر حال شرایط فعلی بازار 

مسکن چه در بخش اجاره بها و چه در بخش فروش مطلوب نیست.
در این میان معضل مسکن در شهرهای بزرگ و کلانشهرها تشدید شده 
است. همه این ها به این معنا اســت که علی رغم وجود تقاضا که همان 
نیاز به مسکن است اما در بازار باز هم شــاهد یک رکود هستیم، خرید 
و فروشــی اتفاق نمی افتد. اما چرا؟ این مســاله یک دلیل بیشتر ندارد، 
شکســت بازار! وقتی در بازاری شکســت اتفاق می افتد، قیمت کالا از 
استطاعت مردم خارج شده و با بازار با رکود مواجه خواهد شد. بنابراین 
می توان پرسید چه اتفاقی باعث شکست بازار در حوزه مسکن شده که 
با تمام تلاش هــای صورت گرفته از طرف سیاســتگذاران اما همچنان 

اتفاق مثبتی در ورطه عمل دیده نمی شود؟

با خط محدوده شهری، شهر متورم شد، خانه گران تر
چرا با پدیده شکست در بازار مسکن مواجه هســتیم؟ برای پاسخ به این 
سوال با محسن مطهری کارشــناس حوزه مسکن گفت و گو کردیم. وی 
در این باره معتقد اســت: شکســت بازار یک اصطلاح اقتصادی است و 
نشان دهنده موقعیت و شــرایطی در بازار است که کمیت محصول مورد 
تقاضای مصرف کنندگان با مقدار تأمین شــده از طرف تأمین کنندگان 
برابری نــدارد. درواقع عرضه و تقاضا در تعادل نیســت. این اتفاق نتیجه 
مســتقیم کمبود برخــی عوامل اقتصادی ایده آل اســت کــه از تعادل 

جلوگیری می کند.
 این موقعیت بســتر مناسبی برای رانت و ســفته بازی را فراهم می کند.

وی در خصوص علت شکست بازار در حوزه مســکن گفت: متأسفانه ما 
شاهد آن بودیم که در طول دهه اخیر سیاســتگذار، اراده و قصدی برای 
ایجاد توازن در ســاخت و عرضه مسکن نداشــت. با همین اعتقاد ترمز 
ساخت مسکن مهر را کشید و سرنوشــت متقاضیان و مردم را در هاله ای 
از ابهام فرو برد. اما در موارد اضطــراری نیز با فروش تراکم، درصد کمی از 
نیاز را پاســخ می دادند. بنابراین شهرهای کشــور خصوصاً کلان شهرها 
شرایطشان اینگونه اســت که به دلیل رشــد جمعیت در این چند سال 
نیازشــان افزایش پیدا کرده اما به دلیل عدم عرضه زمین برای ســاخت 
خانه چه به صورت متصل و چه به صورت منفصل، پاسخی برای این نیاز 
محقق نشد. در نتیجه ما با انباشتگی نیاز طرف هستیم. مساله دیگری که 
این عدم عرضه زمین پدید آورده، تورم بالای زمین است. به طور خلاصه 
می توان گفت، پافشــاری بر سیاست های اشــتباهی چون عدم عرضه 

زمین سبب متورم شدن شهر و تورم زمین شد.
خلیل محبت خواه، مدیرکل ســابق اداره راه و شهرســازی تهران، در 
برنامه تلویزیونی پایش با انتقاد از بستن کمربند به دور شهر گفت: شهر 
موجود زنده اســت، رشــد می کند. بنابراین نمی توانیم بگوییم به شما 
نه ازطریق ارتفاع اجازه پیشــروی می دهیم و نه اجازه افزایش محدوده 
شهر و الحاق زمین به آن را می دهیم؛ اینگونه شهر می ترکد. اتفاقی که 
در شهر تهران در دهه گذشــته افتاد، همین بود. شما به آمار نگاه کنید 
تقریباً یک میلیون و خرده ای درخواســت ثبت نام برای نهضت ملی از 
استان تهران داشتیم در حالی که هیچ فضایی درون شهر برای ساخت 
خانه و تأمین این نیاز نداریم که این نتیجه همان بستن کمربند به دور 
شهر است. لذا ما مجبوریم ســر ریز جمعیتی را در شــهرهای حومه و 
اقماری ساکن کنیم.وی ادامه داد: باید اساساً محدوده شهری را از بین 
ببریم. البته این برداشتن محدوده چارچوب های کارشناسی دارد؛ که 
باید ملاحظه شود. ببینید ما از شــروع مسکن مهر، هر روشی را امتحان 
کردیم و نمی توانیم آزمون و خطا داشــته باشیم. بهترین روش، ساخت 

مسکن این است، که خود مردم خانه را بسازند.

 سایه سنگین خشکسالی های سه ساله
 بر منابع آب

 گزارش های رســمی منتشــر شــده از منابع رسمی نشــان از تداوم 
خشکسالی در ســال آبی که به تازگی پشت سر گذاشــته شده، دارد. 
به این ترتیب سایه ســنگین این پدیده سه سال اســت که منابع آب را 

تحت تاثیر قرار داده است.
سه سال  آبی گذشته )ابتدای مهر ۱۳۹۹ تا آخر شهریور ۱۴۰۰، ابتدای 
مهر ۱۴۰۰ تا انتهای شــهریور ۱۴۰۱ و ابتدای مهــر ۱۴۰۱ تا انتهای 
شهریور ۱۴۰۲( در حالی پشــت سر گذاشته شــد که میزان بارش ها 
در آن ســال ها با کاهش  روبه رو شد و این مســاله اثرات خود را بر منابع 
آبی کشورمان باقی گذاشــت.بنا بر گزارش اخیر موسسه جهانی منابع 
)WRI(، کشــورمان در رتبــه چهاردهم جهان در زمینــه بروز تنش 
آبی و جزو ۲۵ کشــور با تنش بســیار بالای آبی قرار دارد.گرچه امسال 
پیش بینی شده بارش های ال نینو کشورمان را تحت تأثیر قرار دهد، اما 
روند خشکســالی های سه ســاله این موضوع را با اما و اگر روبه رو کرده 

است.
در همین زمینه، سخنگوی صنعت آب کشورمان گفته است: سال آبی 
۱۴۰۲-۱۴۰۱ به عنوان ســومین سال خشــک متوالی با آثار ملموس 

خشکسالی هیدرولوژیکی در ایران به پایان رسید.
»فیروز قاسم زاده« خاطرنشــان کرد: در طول سه سال گذشته، کاهش 
به ترتیب ۳۷، ۱۸ و ۱۵ درصدی بارش نسبت به شرایط نرمال بر اساس 
شــبکه ایســتگاهی مبنای وزارت نیرو، باعث حاکم شدن خشکسالی 
هیدرولوژیکــی و کاهش مضاعف دبــی پایه رودخانه هــا و ورودی به 
مخازن سطحی و منابع آب زیرزمینی شد و همین امر محدودیت های 

جدی در تامین آب نسبت به سال های نرمال به بار آورد.
وی گفت: نبود توازن زمانی و مکانی بارش ها نسبت به شرایط نرمال نیز 
باعث تشدید این محدودیت شــد و در بعضی موارد استفاده از آب های 

به هنگام را ناممکن کرد.
قاسم زاده افزود: از ســوی دیگر، کاهش ذخایر مخازن سدها یا ناهمگن 
بودن وضعیت ذخیره در مخازن در مناطق مختلف کشور باعث تشدید 

تنش های آبی در برخی مناطق نسبت به مناطق دیگر شد.
ســخنگوی صنعت آب ادامه داد: به طور مثال، شرق کشور در سال آبی 
گذشته با کاهش جدی بارش روبه رو شد و ورودی برخی سدها از جمله 
سد »دوســتی« به صفر رسید، این در حالی اســت که وضعیت مخازن 
سدهای جنوب غرب کشور به دلیل فعالیت مناســب سامانه سودانی 
در طول سال آبی گذشــته در شــرایط مطلوبی بوده و سدهای استان 

خوزستان در وضعیت بهتری نسبت به سال های گذشته قرار گرفتند.
مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشــور در ادامه اظهار داشــت: 
بررســی های وضعیت بارش در ســطح حوضه های آبریز اصلی کشور 
نشانگر این است که بارش در حوضه آبریز خلیج فارس و دریای عمان با 
کاهش پنج درصدی، دریای خزر با کاهش ۹ درصدی، دریاچه ارومیه با 
کاهش ۱۱ درصدی، فلات مرکزی با کاهش ۲۴ درصدی، مرزی شرق 
با کاهش ۳۸ درصدی و »قــره قوم« با کاهش ۵۶ درصدی نســبت به 

شرایط نرمال مواجه بوده است.
قاسم زاده ادامه داد: از نظر استانی نیز بر اســاس آمار شبکه ایستگاهی 
مبنای وزارت نیرو، اســتان های خراسان رضوی، هرمزگان، سیستان و 
بلوچســتان، قزوین و تهران با کاهش بیش از ۳۰ درصدی بارش نسبت 
به نرمال و اســتان های ایلام، کهگیلویه و بویراحمد، بوشهر، خوزستان 
و چهارمحال وبختیاری با رشــد بیش از ۱۰ درصدی بارش نســبت به 

شرایط نرمال مواجه بوده اند.

ســخنگوی صنعت آب کشــور در باره وضعیت پوشــش برفی، گفت: 
از نظر وضعیت بارش برف در ســال آبی گذشــته نیز، بررسی اطلاعات 
پایگاه های ماهواره ای نشانگر این اســت که متوسط روزانه آب معادل 
برف بــا کاهش حدود ۲۵ درصدی و متوســط روزانه پوشــش برفی با 
کاهش حدود ۱۳ درصدی نسبت به متوســط ۲۰ سال گذشته روبه رو 
بوده اســت. البته مقادیر متوســط روزانه آب معادل برف در ســطح 
حوضه های آبریز کشــور متفاوت بوده و به طور مثــال در حوضه آبریز 
زاینــده رود، مقدار آن با رشــد بیــش از ۲ برابری روبه رو بوده اســت، 
درحالی که در حوضه هــای آبریز دریاچه ارومیــه و ارس با کاهش ۶۰ 

درصدی مواجه بوده است.
وی درباره وضعیت مخازن ســدها نیز اظهار داشــت: بررسی شرایط 
مخازن سدها در انتهای ســال آبی ۱۴۰۲ -۱۴۰۱ نشانگر این است که 
ورودی به مخازن سدها نسبت به شرایط متوسط پنج سال اخیر دارای 
کاهش ۱۳ درصــدی، خروجی ها دارای کاهــش ۲۱ درصدی و حجم 

مخازن دارای کاهش چهار درصدی بوده است.
قاســم زاده اضافه کرد: از نظر ورودی در ســطح حوضه هــای آبریز ۹ 
گانه مدیریتی )بر اساس تقسیمات جدید شــرکت مدیریت منابع آب 
ایران(، حوضه آبریز کارون بزرگ و زاینده رود دارای رشد ورودی بیش 
از ۵۰ درصد نســبت به ســال قبل، کرخه و مرزی غرب با رشــد بیش 
از ۴۰ درصــدی، زهره- جراحی و حوضه های جنوبــی با افزایش هفت 
درصدی، ســفیدرود بزرگ با کاهش ورودی ۱۰ درصدی، حوضه ارس 
و حوضه فلات مرکزی و مرزی شــرق با کاهــش ۱۸ درصدی، دریاچه 
ارومیه با کاهش ۲۱ درصــدی، اترک و حوضه های شــمالی با کاهش 
۳۴ درصدی مواجه بوده  است.وی بیان داشت: حجم مخازن در انتهای 
ســال آبی در حوضه ها ۹گانه نیز به گونه ای بود کــه حوضه های فلات 
مرکزی و مرزی شــرق، اترک و حوضه های شــمالی، دریاچه ارومیه و 
ارس با کاهش حجم ذخایر نسبت به سال قبل روبه رو بوده  است و سایر 

حوضه ها رشد حجم ذخایر نسبت به سال قبل را دارد.
این مقام مســوول اظهار داشت: در انتهای ســال آبی ۱۴۰۱-۱۴۰۲، 
درصد پرُشــدگی مخازن سدها در ســطح کشــور متفاوت بوده و به 
طور مثال ســدهای پنج گانه تهران دارای ۲۱ درصد پرشــدگی، سد 
زاینده رود با ۳۶ درصد پرشــدگی، ســدهای ۱۳گانه دریاچه ارومیه با 
۲۹ درصد، زنجیره کارون با ۶۶ درصد، ســد کرخه با ۳۶ درصد، ســد 
ســفیدرود با ۱۰ درصد، ســد اکباتان با ۱۳ درصد، زنجیره وشمگیر، 
گلستان و بوستان با صفر درصد پرشدگی، سد دوستی با هفت درصد و 

چاه نیمه ها با چهار درصد پرشدگی هستند.
سخنگوی صنعت آب کشــور با اشاره به اینکه شــروع سال آبی جدید 
)۱۴۰۳-۱۴۰۲( با پیش بینی ســازمان هواشناســی مبنی بر فعالیت 
مناسب سامانه های بارشی در ســطح کشور همراه است، گفت: بررسی 
نتایج مدل های اقلیمی نشــانگر فعالیت مناسب سامانه های بارشی در 
فصول پاییز و زمســتان در سطح کشــور خواهد بود و در صورت تحقق 
پیش بینی هــا، امید به جبــران بخشــی از اثرات منفی خشکســالی 
هیدرولوژیکی سه ســال اخیر وجود دارد.قاسم زاده عنوان کرد: احیای 
وضعیت مخازن آب سطحی و زیرزمینی کشور نیازمند تداوم سال های 
پربارش و حذف کامــل آثار خشکســالی هیدرلولوژیکی اســت و در 
این شــرایط، مدیریت مصرف آب و کاهش مصــارف یکی از مهم ترین 

موضوعاتی است که باید در سطح جامعه مورد توجه قرار بگیرد.
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 تسهیل دریافت ارز در ایام اربعین امسال 
بهتر از پارسال

امسال در ایام اربعین بانک مرکزی  وحید بلالی 
توانســت با پمپاژ ارز کشــور عراق به خوبی دلار 

زدایی را انجام داده و ارز زائران را تامین کند.
 امسال ارز اربعین بسیار بهتر از سال های گذشته 
در جیب زائران قــرار گرفت، در ایــن گزارش به 
صورت مختصــر اقدامات ارز اربعین را بررســی 

می کنیم:

روش گرفتن نوبت دریافت ارز اربعین بدون 
حضور در بانک

بانک ملی و بانک صادرات خرید ارز آنلاین اربعین 
را از طریق اپلیکیشن بله برای تمامی زائران فراهم 
کرده اند در واقع این سامانه به عنوان سامانه خرید 
ارز اربعین آنلاین برای کاربــران عمل می کند و 
زائران می توانند تا سقف ۲۰۰ هزار دینار را طریق 
این اپلیکیشن خریداری کنند.این گزارش حاکی 
اســت برای گرفتن ارز ویژه اربعین به صورت غیر 
حضوری در اولین قدم باید اپلیکیشن بله را دانلود 
کنید. پس از دانلود اپلیکیشن بله و مراجعه به تب 
خدمات، گزینه ارز اربعین را انتخاب کنید. پس از 

انتخاب گزینه ارز اربعین مراحل زیر را طی کنید.
گزینه »ارز اربعین« را انتخاب کنید و وارد صفحۀ 
»ارز اربعین« شــوید. اطلاعات خود را که شامل 
نام و نام خانوادگی، نام پدر، شــمارۀ شناسنامه، 
کد ملی، کد پستی، شــماره گذرنامه و تاریخ تولد 
را وارد کنید. بعد از زدن دکمــۀ »تأیید و ادامه«، 
یک پیام به شــما نمایش داده می شود، کد ثبت 
نام ســماح را باید در این قســمت وارد کنید. اگر 
در سامانه ســماح ثبت نام نکرده اید باید در ابتدا 
ثبت نام خود را در این سامانه انجام دهید و بعد به 
بخش »ارز اربعین« بازگردید و مراحل باقی مانده 
را تکمیل کنید. بعــد از وارد کردن کد ســماح، 

دکمۀ »تأیید و ادامه« را بزنید.
در گام بعدی تاریخ و شعبه بانکی برای دریافت ارز 
اربعین خود را انتخاب کنید. توجه داشــته باشید 
که تنها شــعب پرداخت ارز اربعین در این فهرست 
قرار دارند. میــزان ارز مورد نظر خــود را انتخاب و 
پرداخت کنید. بعد از پرداخت، با داشتن رسید که 
شامل شناســه فروش، تاریخ دریافت حضوری ارز 
اربعین است، در تاریخی که انتخاب کردید به شعبه 
مربوطه مراجعه کنید و بدون معطلــی ارز خود را 

دریافت کنید.ارز یکی از دغدغه های زائران اربعین 
حسینی اســت، دولت امســال با برنامه منسجم و 
بهتری نسبت به ســال های قبل ارز را تأمین کرد و 

باعث شد این دغدغه مردم به خوبی رفع شود.

ارز را بدون صف می دهند
یکی از نکات مثبت در ارائه ارز اربعین نیاز نبودن 
به تشکیل صف است، آن دسته از افرادی که برای 
زیارت اربعین مشرف شــدند حتماً حضور ذهن 
دارند که در سال های گذشــته چگونه ارز اربعین 
بین متقاضیان توزیع می شــد، همواره تخصیص 
ارز اربعین با مشــکلات عدیده از جمله صف های 
طولانی پشت شــعب بانکی، یا ارائه آن به زوار به 
بدترین شکل ممکن در شــهرهای نجف و کربلا 
صــورت می گرفت اما امســال با افزایــش تعداد 
بانک های ارائه ارز این صف ها مدیریت شد و دیگر 

شاهد مشکلات گذشته نیستیم.

عرضه ارز دولتی منجر به ریزش قیمت 
دینار در بازار آزاد شد

یکی دیگــر از نــکات مثبت امســال در بحث ارز 
اربعین، ارائه ارز به دینار بود که باعث کاهش تقاضا 
در بازار آزاد شده و این موضوع منجر شد تاقیمت 
دینار در بازار آزاد نیز ریزشی شــود. قیمت دینار 
در بازار آزاد در ماه هــای قبل به ۴۰ هزار تومان نیز 
رســیده بود اما از زمانی که عرضه ارز دینار با نرخ 
دولتی در بانک ها آغاز شــده اســت قیمت دینار 
اکنون در بازار آزاد نیز به ۳۳ هزار تومان رســیده 
است این موضوع نشان می دهد وقتی که تقاضای 
کاذب برای دینار نباشد قیمت نیز کنترل می شود.
در ســال های قبل دولت به هر زائر دلار می داد که 
این مسئله منجر به ایجاد مشکلاتی برای زوار شده 
بود از جمله نرخ تسعیر دلار به دینار که هر صرافی 
در عراق با یک نرخ ایــن دلار را تبدیــل به دینار 
می کرد اما امسال دولت تصمیم گرفته است تا به 
زوار دینار دهد تا دیگر این مشکل ایجاد نشود و به 
تبع شاهد صف های طولانی در مقابل صرافی های 

شهرهای زیارتی نباشیم.

نحوه پرداخت ارز اربعین
برای دریافت ارز اربعین ابتدا باید در سامانه سماح 

ثبت نام کرده و کــد پیگیــری را دریافت کنید. 
برای دریافت ارز حتماً به کد پیگیری نیاز دارید و 
افرادی که در سامانه سماح ثبت نام نکرده باشند، 

امکان دریافت ارز اربعین را نخواهند داشت.
پس از دریافــت کد پیگیری می توانیــد با همراه 
داشــتن اصل کارت ملی و گذرنامه یا برگه تردد 
اربعین به بانک هــای عامل مراجعه کــرده و ارز 
خود را دریافت کنید. منظــور از بانک های عامل 
نیز شعب منتخب شش بانک ملی، تجارت، سپه، 

صادرات، پارسیان و پست بانک است.
سرپرســتان خانوار با در دســت داشتن مدارک 
هویتی )کارت ملی و شناسنامه سرپرست خانوار و 
کارت ملی اعضای خانوار( و گذرنامه )یا برگه تردد 
اربعین( معتبر تمام افراد زائــر خانواده می توانند 
نســبت به خرید ارز اربعین از طریــق بانک های 

تعیین شده اقدام نمایند.
درخواســت فروش ارز برای افراد بالای ۱۸ سال 
با کنترل تطابق شــماره ملی، شــماره موبایل و 
کارت بانکی صورت می پذیرد و افراد ۵ تا ۱۸ سال 
نیز می توانند با شــماره همــراه والدین یا اعضای 

خانواده خود اقدام به خرید ارز کنند.
به زائرین اربعین حداکثر به مبلغ ۲۰۰ هزار دینار 
 ETS عراق به هــر زائر و با نرخ فروش اســکناس
)سامانه سنا( اســت و معادل تومانی آن حدود ۶ 
میلیــون و ۲۰۰ تا ۶ میلیــون و ۵۰۰ هزار تومان 
می شــود. ارز اربعین تنها به زائران بالای ۵ سال 
تعلق می گیرد و فــروش آن از تاریخ ۲۸ مردادماه 

آغاز شده و تا ۱۴ شهریور ماه ۱۴۰۲ ادامه دارد.
مســئولان بانک مرکزی برای رفاه حــال زائران 
اربعیــن از دو برابــر شــدن شــعب و باجه های 
بانک هــای اختصاص ارز اربعین خبــر دادند، اما 
مردم از نبود شعب ارزی در اســتان تهران گلایه 
دارند و مجبورند بــرای دریافت دینــار عراق به 
تهران و یا دیگر مناطق اســتان تهــران مراجعه 
کنند.بر اســاس گزارش رســمی بانک مرکزی، 
زائران در صورت بروز هرگونه مشکل در دریافت 
ارز اربعین پس از مراجعه به شــعب منتخب و نیز 
مشــاهده ازدحام احتمالی می تواننــد مراتب را 
جهت پیگیری با ذکر نام شــعبه و شــهر از طریق 
شماره تماس ۲۹۹۵۳۶۱۲-۰۲۱ از ساعت ۷:۳۰ 

صبح تا ۱۵ عصر به بانک مرکزی اعلام کنند.
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